
Június 5. péntek:
14.00 �Readymade�AzAdy Endre Gimnázium és a Szárny-nyi-

togató AlapfokúMûvészeti Iskola diákjainak kiállítása
18.00 �Miénk a tér!� Jótékonysági est az Ady Endre Gimnázium

szervezésében a Savoyai Kastély kertjében

Június 6. szombat:
8.00 Borkóstoló �Borvásár a Hõsök terén
9.00 Lovas díjugrató versenyek
10.00-tõl �Mûvészetek utcája� � kirakodóvásár, kézmûves

foglalkozások, arcfestés
�Iluska konyhája� � kemencében sült lángos, borkóstoló-
borvásár
�Huszárélet� � lovagoltatás, ólomkatona öntés, íjászat
ugrálóvár, trambulin, vízi biciklizés és csónakázás a tavon

10.00 Keve Serege Egyesület Íjászbemutatója
11.00 Ács Imréné � Alkotómûvészek ésMûvészetbarátok

Egyesülete � csipkekiállítása a Savoyai-kastélyban
13.00 Irodalmi vetélkedõ
14.00 Keve Serege Egyesület Íjászbemutatója
15.00 Vitézi próbatételek � korabeli erõ és ügyességi verseny

(Kastély tó)
16.00 LudasMatyi címû gyermekszínházi elõadás
20.00 AHonvéd Férfikar koncertje �Cintányéros cudar világ�

címmel. Közremûködik: SzalayAntal és zenekara

Június 7. vasárnap:
9.00 Horváth Nep. János síremlékénekmegkoszorúzása (Római

Katolikus Temetõ)
9.00 �Kukoricza Jancsi kedvence� � bográcsban fõtt ételek

fõzõversenye
Várjuk a fõzõcsapatok elõzetes jelentkezését!
�Mûvészetek utcája� � kirakodóvásár, kézmûves
foglalkozások, arcfestés
�Iluska konyhája� � kemencében sült lángos, borkóstoló-
borvásár
�Huszárélet� � lovagoltatás, ólomkatona öntés, íjászat,
ugrálóvár, trambulin, vízi biciklizés és csónakázás a tavon

10.00-tõl Amatõr fogathajtó verseny
11.00 Keve Serege Egyesület Íjászbemutatója
11.00 Szigetkerülõ evezõs túra indítása (Kastély park)
13.00 Keve Serege Egyesület Íjászbemutatója
14.00 Mazsorett gála

Bõvebb információ, jelentkezés:

ÁcsKárolyMûvelõdési Központ
www.akmk.hu info@akmk.rackeve.hu

2300 Ráckeve, Kossuth Lajos utca 51. Tel.: 06-24-518-650

VITA MIHI CHRISTUS, RERUM CONCORDIA FISCUS ** KRISZTUS AZ ÉN ÉLETEM, BÉKESSÉG A KINCS NEKEM

XXI. évfolyam 6. szám 2009. június Ára: 180 Ft

2009. június5-6-7. Ráckeve
Program
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�Cintányéros cudar világ�
A Honvéd Férfikar és
Szalai Antal prímás

zenekarának koncertje

A mûsorban felcsendülnek majd Erkel, Kodály, Brahms, Strauss,
Lehár Ferenc, Kálmán Imre ismert mûvei.

JánosVitéz Napok
Ráckeve, Savoyai-kastély
2009. június 6. Kezdés: 20.00

JEGYÁRAK: elõvétel helyszín
Diák/nyugdíjas 1.300,- 1.500,-
Felnõtt 1.500,- 2.000,-

Jegyek és további információk:

Ács KárolyMûvelõdési Központ
Ráckeve, Kossuth L. u. 51.

Tel.: 06-24-518-650

Summerfest Ráckeve
szponzoráció

Tisztelt Támogató!
A ráckevei ÁcsKárolyMûvelõdési Központ ebben az évben ismegren-

dezi a SUMMERFEST Nemzetközi Folklórfesztivált az augusztus 11-20.
közötti idõszakban. A rendezvényre közel 25 ország táncosai, zenészei
érkeznek, mintegy 600 fõvel. Közülük 150 fõ Ráckevén vendégeskedik,
teljes ellátással (szállás, étkezés).
Az idei költségvetés és a szûkös pályázati lehetõségek miatt arra kény-

szerülünk, hogy támogatókat, szponzorokat keressünk a költségek fedeze-
tének kiegészítéséhez.
Tisztelettel arra kérjük Önt, cégét vagy vállalkozását, hogy ha módjában

áll, támogassa anyagilag az augusztusi fesztivál színvonalasmegvalósulását!
Mit tudunk cserébe ajánlani?
1. Amegjelenõ mûsorfüzetben, szórólapokon, plakátokon feltüntetjük

a támogatását. (Több ezer példányban.)
2. A mûsorközlõ minden színpadi programnál felolvassa a támogatók

listáját a közönség elõtt.
3. A befizetés nagyságrendjének függvényében a színpad közelében el

tudjuk helyezni az Ön cégének, vállalkozásának reklámtábláját.

MEGJELENÉSILEHETÕSÉGEK:
Támogató:mûsorfüzet hátoldalán megjelenés felsorolásként, mûsorok

elõtti beolvasás
Bronz: az elõzõek + 1m2 molinó felület kihelyezési lehetõség
Ezüst: az elõzõek, de 2m2 molinó felület kihelyezés
Arany: az elõzõek és 8 m2 molinó felület kihelyezés + szórólapozási

lehetõség
Gyémánt: az elõzõek + termékkóstoltatás + egyéb reklámanyag terjesztés

(pl. lufi, sapka, póló, toll stb.)

SZPONZORÁCIÓSFOKOZATOK:
Támogató: 0�50 000 Ft
Bronz fokozatú támogató: 50 000�100 000 Ft
Ezüst fokozatú támogató: 100 000�150 000 Ft
Arany fokozatú támogató: 150 000�200 000 Ft
Gyémánt fokozatú támogató: 250 000 Ft fölött

Mindezeken felül lehet jelentkezni aRENDEZVÉNYFÕTÁMOGA-
TÓJA címre. Ennek a címnek a használataminden esetben külön egyezte-
tés alapján lehetséges.
4. A programhelyszíneken �kitelepülési� lehetõséget (szórólap, kiad-

vány osztogatás, kérdõív kitöltési lehetõség) biztosítunk.
� A támogató hozzájárulást be lehet fizetni a Ráckeve Városért Alapít-

ványon keresztül a Budapest Bank Rt-nél vezetett 10103867-12515042-
00000002-es számlaszámra a közleménybe SUMMERFEST támogatás
címszóval, amelyrõl az alapítvány igazolást ad ki. Ennek értelmében a be-
fizetett összeg 30%-a leírható az adóból.
� Egyéb befizetésrõl számlát adunk ki (terembérlet vagy területbérleti

díj jogcímen).
Köszönöm szíves fáradozását, hogy támogatást kérõ levelemet végigol-

vasta, bízom benne, hogy Önt is köszönthetjük a SUMMERFEST Nem-
zetközi Folklórfesztivál megvalósulását segítõk között!
Kérem szíves válaszát! Pozitív döntés esetén kérem, hogy a támogatásra

vonatkozó részletek megbeszélésére tegyen idõpont javaslatot címünkön,
illetve a 06-24/518-650-es telefonon!
További sikeresmunkát kívánok!
Ráckeve, 2009. május 18.
Tisztelettel:

BudaiGábor igazgatóFFoottóó:: DDaarraabboonntt MMáárriiaa
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Aképviselõ testület május 22-énmegtartotta so-
ron következõ testületi ülését.

***
Elsõ napirendi pontként a lejárt határidejû, va-

lamint a korábbi üléseken hozott határozatok vég-
rehajtása érdekében tett intézkedésekrõl szóló be-
számolót fogadták el.

***
Ráckeve Város Önkormányzat Képviselõ-testü-

lete elfogadta a gyermekvédelemönkormányzati
rendszerérõl, az önkormányzat által biztosított
pénzbeli ellátásokról, valamint a gyermekvédelmi
alapellátásokról szóló 5/2006. (III. 6.) számú ren-
deletének kiegészítéseit, és megalkotta 6/2009.
(V. 23.) számú rendeletét. (A rendeletet teljes terje-
delmében a Polgármesteri Hivatal hirdetõtábláján
és a városi honlapon olvashatják. � a szerk.)

***
A testület tárgyalta azÁrpádFejedelemÁltalá-

nos Iskola tornatermének bõvítésére érkezett ja-
vaslatot, melyet további részletek kidolgozása
után a júniusi testületi ülésen ismét napirendre
vesznek.

***
RáckeveVáros képviselõ-testülete a város 2009.

évi költségvetése végrehajtásával kapcsolatosan
úgy határozott, hogy a beruházások, fejlesztések
sorában elõnyt élveznek a pályázati forrásból tá-
mogatott projektek. Az ezeken felüli beruházások
megvalósításáról a testület úgy határozott, hogy
minden esetben egyedileg � a döntéshez szükséges
pénzügyi ésmûszaki tartalom ismeretében � dönt.

A képviselõ-testület felkérte a Polgármesteri Hi-
vatalt, hogy határozottabban lépjen fel a lejárt tar-
tozások behajtása érdekében (adók módjára behaj-
tás, fizetési meghagyás stb.).

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-

testülete � figyelemmel a költségvetési szervek jog-
állásáról szóló és gazdálkodásáról szóló 2008. évi
CV. törvény rendelkezéseire � módosította a Pol-
gármesteriHivatal és a városi intézményekAlapító
Okiratait.

***
A képviselõ-testület elfogadta aKeve-Víz Kft.,

az Ipari Park Kft. és a KÖR-TV RÁCKEVE
Kht. auditáltmérlegbeszámolóját.

A testület támogatta a Mûvelõdési Oktatási
Sport és Ifjúsági Bizottság javaslatát, mely szerint
felkéri a KÖR-TV Kht. ügyvezetõjét, hogy az üz-
leti tervét úgy alakítsa, hogy az teremtse meg az
önálló mûködés feltételeit a csökkentett támogatá-
sokra figyelemmel.

***
Képviselõ-testület az Ipari Park Kft üzleti tervét

elfogadta az alábbi kiegészítésekkel:
� az Ipari ParkKft. ügyvezetõje tárja fel a továb-

bi fizetõ parkoló létesítésének lehetõségét;

� a parkolási díj 2009. július 1-jétõl 80 Ft/félóra
díjszabással kerüljönmeghatározásra.

***
A testület úgy döntött � tekintettel a Dunai

Strand ismételtmegnyitására �, hogy aKagylós te-
rületén nem kíván szabad strandot kialakítani és a
felszabaduló mûszaki kapacitásokat a Dunai
Strand területére kell áttelepíteni.

***
A testület támogatta azt az elképzelést, hogy a

Péntek Esti Korzó (PEK) rendezvény ideje alatt
beszedendõ helypénz összegét az Ipari Park Kft.
ügyvezetõje határozza meg annak figyelembevéte-
lével, hogy a kft. itt jelentkezõ költségeit fedezze az
ebbõl származó árbevétel.

***
Az ülésen határozat született arról, hogy a Pol-

gármesteri Hivatal tekintse át a Szennyvízcsa-
torna és Tisztítómû Tulajdonközösségbõl való
esetleges kilépés jogi lehetõségét, annak feltételeit,
együttmûködve a Keve-Víz Kft. ügyvezetõ igaz-
gatójával.

Ettõl függetlenül a testület felkérte a Keve-Víz
Kft. ügyvezetõ igazgatóját, hogy a jövõ évre szóló
üzemeltetési javaslatokat küldje ki az érintett tele-
püléseknek.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete a gyermek-

jóléti, gyermekvédelmi tevékenységrõl szóló 2008
évre vonatkozó beszámolót elfogadta, az alábbi ki-
egészítésekkel:

� a Családsegítõ és Gyermekjóléti Szolgálat ké-
szítsen júniusra elõterjesztést a nevelési Tanács-
adó szolgálat mûködésének lehetõségeirõl.

� a Szivárvány óvodánál bõvítsék ki a pszicholó-
giai szolgáltatást heti 2 órában, saját költségen
szeptember 1-jétõl december 31-ig.

***
A testület meghatározta a Szivárvány Óvoda

2009/2010-es nevelési évben indítható csoportok
számát.

A Polgármesteri Hivatal, a Szivárvány Óvoda
maximális csoportlétszámának túllépése iránt ké-
relmet nyújt be az Oktatási Hivatalhoz.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-

testülete úgy határozott, hogy azÁrpád Fejedelem
Általános Iskolában 2009/2010. tanévben 1-5. és
7-8. évfolyamon 3 osztály, 6. évfolyamon 2 osztály
indítását engedélyezi.

***
A testület úgy határozott, hogy az Árpád

Fejedelem Általános Iskola 2009/2010-es tanév
heti órakeretének és a pedagógus létszámának
meghatározására (feladatfinanszírozási rendszer-
nekmegfelelõen) közoktatási szakértõt bízmeg.

***
A képviselõ-testület elfogadta Ráckeve város

Környezeti Fenntarthatósági Tervét.
***

Döntés született arról, hogy aKör-TVRáckeve
Körzeti Televízió Kht.-t 2009. július 1-jétõl non-
profit korlátolt felelõsségû társasági formában mû-
ködik tovább. Ennek elõkészítése a Kör-TV Kht.
ügyvezetõjének feladata.

***
A képviselõ-testület az önkormányzat pénzügyi

helyzetérõl szóló jelentését elfogadta.
***

Ingatlanügyek:
A képviselõ-testület a város idegenforgalmának

fellendítése érdekében látogathatóvá teszi a Régi
Városháza tûztornyát. Ennek érdekében az építé-
si munkálatok elvégzésével a lefolytatott pályázat
eredményeként nyertes �SU-VE-Ko� Ipszolg Bt.-t
bízza meg 2009. augusztus 1-jei átadási határidõ-
vel. A torony mûködtetése kérdésében a részletek
pontosítása indokolt.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete a Ráckeve

443/3 hrsz.-ú 33 m2 nagyságú üzlethelyiségre a �
megkeresésben szereplõ árral szemben � bruttó
3.000.000 Ft összegû vételi ajánlatot tesz.

A teljes vételár az adásvételi szerzõdés aláírásá-
val egyidõben kerül átutalással kiegyenlítésre az
eladó számlájára. A tulajdonjog átvezetésére ezek
után kerül sor.

***
A testület meghallgatta és elfogadta a Fõvárosi

és Pest megyei Mezõgazdasági Szakigazgatási
Hivatal által használt helyiségekre vonatkozó ha-
szonkölcsön szerzõdés megkötésére vonatkozó
elõterjesztést.

***
Egyebek:

Ráckeve Város Képviselõ-testülete az önkor-
mányzat és a Ráckevei Ipari Park Kft. között a vá-
rosi intézmények karbantartási feladatainak ellá-
tására irányuló vállalkozási szerzõdést jóváhagyta.

A testület úgy határozott, hogy a júniusi testületi
ülésre egyeztessen az önkormányzat és az intéz-
ményvezetõk, Ipari Park a karbantartási feladatok
ellátásának jövõbeli rendszerérõl július 1-jei beve-
zetéssel.

***
Ráckeve Város Önkormányzatának Képviselõ-

testülete úgy határozott, hogy Ráckeve Újhegy
külterületi lakott városrészén élõ lakosai részére
2010. január 1-jétõl tanyagondnoki szolgálatot kí-
ván mûködtetni a Gyermekjóléti és Családsegítõ
Szolgálat keretein belül.

A testület felhívta a Polgármesteri Hivatalt,
hogy a tanyagondnoki szolgálat mûködésére vo-
natkozó szabályokat dolgozza ki.

***
A képviselõ-testület elfogadta a testvérvárosi

kapcsolatokkal kapcsolatos pályázat pénzügyi el-
számolásáról adott tájékoztatást.

***
Ráckeve Város Önkormányzata úgy határozott,

hogy pályázat útján keresi üzleti partnerét az ön-
kormányzat tulajdonában lévõ nagy értékû for-
galomképes ingatlanok hasznosítására.

A hasznosításra tervezett ingatlanok: Ráckeve-
Tókert; Ráckeve-Dunai strand;Kossuth 56-58. és a
Szürke ház. Ráckeve Város Képviselõ-testülete
döntése értelmében ingatlanhasznosítási üzleti
partnerét nyilvános pályáztatással kívánja kivá-
lasztani. A pályázati felhívást az alábbi helyeken és
formában teszi közzé:

Testület i
ülés
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Helyi médiákban: Ráckevei Újság (lásd a 4.

oldalon. � a szerk.), KÖR-TV, városi honlap elsõ
oldalán folyamatosan 60 napig
Pestmegyeimédiákban:
http://www.palyazatok.pestmegye.hu/
http://www.pestmegye.hu/palyazatok/
Országosan: http://www.kreativ.hu
www.ingatlan.com; www.ingatlanok.hu

A pályázat benyújtási határideje: 2009. július
10. 10.00 óra.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy döntött,

hogy a Ráckeve Város Önkormányzata és a Tókert
Projekt Kft. közötti megállapodásbanmár elvégzett,
és elvégezni tervezett fejlesztések értékének meg-
határozásával az AKROTÉRIONKft.-t bízzameg.

***
Döntés született arról is, hogy a város pályázatot

nyújt be a a közútpótló révekhez és kompokhoz
szükséges parti létesítmények, kiszolgáló utak fel-
újítására címû pályázatra.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete úgy határo-

zott, hogy a Polgármesteri Hivatal épületének ka-
záncseréje tervezésével � a pályáztatás során a
legkedvezõbb ajánlatot benyújtó � Erdélyi Sándor
tervezõt bízza meg.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete, mint a parti

terület tulajdonosa, tulajdonosi hozzájárulását adta
ahhoz, hogy a Ráckevei-(Soroksári-)Duna
20+435/J fkm jobb parti szelvényében sólyapálya
létesüljön.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete a �Vállalko-

zási szerzõdés szociális szolgáltatások épületének
bõvítésére és fejlesztésére� tárgyú nyílt közbeszer-
zési eljárást aKözbeszerzési törvény 92. § c. bekez-
désének alapján eredménytelennek nyilvánította.
Új közbeszerzési eljárást kell lefolytatni a Támo-
gatási Szerzõdésnek megfelelõ, de költségtakaré-
kosabbmûszaki tartalommal.

***
Ráckeve Város Képviselõ-testülete tudomásul

vette a viacoloros járdák minõsége ügyében tör-
tént tájékoztatót.

***
A képviselõ-testület a város idegenforgalmának

fellendítése érdekében 2009. július 1-jétõl támo-
gatja a civil kezdeményezésre indult és támogatott
�VáltsunkKerékpárra� Programot.

Az önkormányzat a programhoz 12 db kerékpár
vásárlásával is hozzájárul.

***

A testület elfogadta azÖnkormányzat és a Hi-
teles Kft. között internet szolgáltatásra és bérlet-
re vonatkozó szerzõdés-módosítást.

***
A képviselõ-testület a Polgármesteri Hivatal

külsõ homlokzat-felújítási munkáinak többletkölt-
ségét � a hatékonyabb megtérülés érdekében � tu-
domásul vette.

***
Képviselõ-testület együttmûködési szándékát

fejezi ki Kiskunlacháza Nagyközség Önkormányza-
tával a 2009. május 2-án megjelent KMOP: 2009-
2.1.2 Kerékpárforgalmi hálózat fejlesztési
(Közép-Magyarország) pályázati kiírás, amely
80%-os támogatás elnyerésére ad esélyt.

***
Dr. Dávid László polgármester megtartotta be-

számolóját az elõzõ ülés óta történt fontosabb ese-
ményekrõl.

***
A testület soron következõ testületi ülését 2009.

június 19-én tartja.

Jáki Réka

A testületi ülés teljes jegyzõkönyve a
www.rackeve.hu oldalon olvasható.

Ráckeve Város Önkormányzata jelen pályázat
útján keresi üzleti partnerét az önkormányzat tulaj-
donában lévõ nagy értékû forgalomképes ingatla-
nok hasznosítására.

1./ A hasznosításra tervezett ingatlanok:
1.1./ Ráckeve, Tókert
Aközel 8 hektár területû ingatlan Ráckeve észa-

ki részén, csendes, festõi környezetben, a dinami-
kusan fejlõdõ AQUALANDgyógy- és élményfür-
dõ mellett fekszik. A terület sík, zöldmezõs beru-
házásra alkalmas, közmûvesítése gazdaságosan
megoldható. Megközelíthetõsége: az MO-s autó-
úttól 30 km, a ráckevei HÉV végállomástól 800m.
A város idegenforgalmi fejlesztési elképzeléséhez
igazodóan funkciójában a hasznosítást a szállás,
gyógyturizmus, szabadidõ eltöltés, sport, szórako-
zás körében határozzameg az önkormányzat. A te-
rület szabályozási tervvel rendelkezik.

1.2./ Ráckeve, Dunai strand
Akb. 1,7 hektár területû ingatlan a város újtelepi

oldalán, a ráckevei Duna-ág keleti oldalán, közvet-
lenül a víz partján, a történelmi belvárossal szem-
ben helyezkedik el. A Duna és a szemközti óváros
tornyaival, fûzfás vízpartjával csodálatos panorá-
mát nyújt. A területbõl az önkormányzat cca. 0,5
hektárt meg kíván tartani igényes közparknak, sza-
bad fürdõzési lehetõségnek. A hasznosításra szánt
területen a város idegenforgalmi fejlesztési elkép-
zeléséhez igazodóan a szállás, vízisport, sport, szó-
rakozás, pihenés funkciókat határozza meg az ön-
kormányzat. A terület megközelíthetõsége: az
MO-s autóúttól 32 km, a ráckevei HÉV végállo-
mástól 1500 m, volán helyközi járatok megállóitól
200m.

A terület besorolása vegyes, szabadidõ-sport

övezet, a beépítés és a konkrét területmegosztás a
leendõ partner igényei figyelembe vételével egyez-
tethetõ.

1.3./ Kossuth L. u. 32. �SzürkeHáz�
Közvetlen duna-parti, városközponti ingatlan,

csodálatos panorámával. Telek 1242 m2, beépített
terület 325 m2, nettó szintterület 185 m2 + pince 43
m2. Alkalmas lakás, szállás, vendéglátás, vízi
sportház stb. funkcióra.

1.4./ Kossuth L. u. 56.
Közvetlen duna-parti, városközponthoz közeli

ingatlan, csodálatos panorámával. Telek 743 m2,
beépített terület 218 m2, nettó szintterület 514 m2.
Alkalmas lakás, szállás, vendéglátás, vízi sportház
stb. funkcióra.

2./ A hasznosítás módja: értékesítés, bérbeadás,
lízing, egyéb, a pályázó által javasolt konstrukció.

3./ A hasznosítástól az önkormányzat elsõsor-
ban az alábbiakat várja el:

� a befolyt ellenérték összegének elérhetõmaxi-
mumát,

� a helyi adóbevételei növekedését,
�munkahelyteremtést,
� a helyi vállalkozások fejlesztését, mûködési

feltételeik javítását,
� az ingatlanok környezetére is fejlõdést gyako-

roló hatást,
� a város vonzerejének növelését.
4./Apályázatnak az alábbiakat kell tartalmaznia:
� cégbemutatkozás,
� referenciák,
� az ingatlanok hasznosításának programját: a

partner által elvégzeni tervezett feladatokat, azok
ütemezését,

� a partner által megcélzott eredményt,

� eredményes hasznosítás esetén a partnerségre
pályázónak az eredménybõl igényelt részesedését.

5./Az önkormányzat a pályázatkészítéshez a pá-
lyázó rendelkezésére bocsátja:

� az ingatlanok helyszínrajzát,
� a területek szabályozási tervét, beépítési elõ-

írásait,
� Ráckeve Integrált Városfejlesztési Stratégiá-

ját, mely a www.rackeve.hu honlapról tölthetõ le.
6./ Az önkormányzat a pályázat készítéséért dí-

jat nem térít.
7./ A nyertes pályázó az ingatlanok hasznosítá-

sára közös megegyezés alapján meghatározott
ideig tartó kizárólagos jogot szerezhet.

8./ A pályázatok benyújtása kettõs zárt boríték-
ban két példány nyomtatott (egy eredeti, egymáso-
lat) és egy példány elektronikus formában történ-
het személyesen, vagy postai úton. (Ráckeve Vá-
ros Polgármesteri Hivatala, 2300Ráckeve, Szt. Ist-
ván tér 4.) A borítékra kérjük feltûnõen rávezetni:
�Partnerségi pályázat, NEMBONTHATÓFEL!�

9./ A beérkezési határidõ: 2009. július 10.
10.00 óra, amikor a borítékok felbontásra is kerül-
nek.

10./ Az ajánlatokról Ráckeve Város Képviselõ-
testülete dönt.

11./ A döntéshozó fenntartja jogát a pályázat
eredménytelenné nyilvánítására.

12./ Az önkormányzat témában kontakt szemé-
lyei:

� Novák Csaba alpolgármester
� Ihász Tibormûszaki irodavezetõ
� telefon: 24/523-333
� fax: 24/422-521
� e-mail: rackeve@rackeve.hu,

muszak@rackeve.hu
RáckeveVárosKépviselõ-testülete

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
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2009. június 7-én, az Európai Parlament
tagjainak választásán reggel 6.00 órától este
19.00 óráig lehet szavazni.
A szavazásmódja:
� Szavazni csak személyesen lehet.
�A szavazatszámláló bizottságmegállapítja a

szavazni kívánó személyazonosságát és azt,
hogy szerepel-e a névjegyzékben (az értesítõ be-
mutatása nem szükséges). A személyazonosság
és a lakcím igazolására a következõ, érvényes
igazolványok alkalmasak:
� lakcímet tartalmazó személyazonosító iga-

zolvány (�régi�, könyvecske formátumú) vagy
� személyazonosító igazolvány (kártya for-

mátumú) vagy útlevél, vagy 2001. január 1-jét
követõen kiállított vezetõi engedély (kártya for-
mátumú) és mindegyik felsorolt igazolvány
mellett a lakcímigazolvány (lakcímkártya).
� Vissza kell utasítani azt, aki személyazo-

nosságát és lakcímét nem tudja igazolni, vagy
nem szerepel a névjegyzékben. A szavazat-
számláló bizottság a névjegyzékbe nem vehet
fel választópolgárt.
� Ha a szavazásnak nincs akadálya, a szava-

zatszámláló bizottság átadja a választópolgár ré-
szére a szavazólapot és a borítékot. A szavazóla-
pot a választópolgár jelenlétében kell lebélye-
gezni. A szavazólap átvételét a választópolgár a
névjegyzéken saját kezû aláírásával igazolja.

� A szavazásához szavazófülke áll rendelke-
zésre. A választópolgár kitölti a szavazólapot.
Érvényesen szavazni csak egy listára lehet, a ne-
ve felett elhelyezett körbe tollal írt x vagy + jel-
lel! Egyéb megjelölés érvényes szavazatként
nem vehetõ figyelembe.
� Végezetül a választópolgár a szavazólapot

borítékba teszi, és a borítékot a szavazatszám-
láló bizottság elõtt az urnába helyezi.

Ráckevénmûködõ szavazókörök:
001 Fõvárosi Vízmûvek, Újhegy
002 Ady E. Gimnázium, Kossuth L. u. 82.
003 ÁcsK.Mûv. Közp., Kossuth L. u. 51.
004 Bölcsõde, Gábor Áron u. 17.
005 Polgári Isk., Kossuth L. u. 9.
006 Alszegi Óvoda, Vörösmarty u. 40.
007 Tûzoltóság, Bajcsy-Zs. u. 66.
008 Pokolhegyi Óvoda, Iskola u. 48.
009 Bálványos Fogadó, Dömsödi út 34.
010 Sport Székház, Dömsödi út 2.
� Szavazásmozgóurnával
Aki mozgásában gátolt, kérésére mozgóurná-

val szavazhat. Mozgóurna csak írásban kérhetõ!
Mozgóurnát a szavazás napja elõtt a helyi vá-
lasztási irodától, a szavazás napján a szavazat-
számláló bizottságtól lehet kérni.
Június 6-án 00 órától kampányt folytatni

tilos!

A Választási Iroda tájékoztatója

Májfaállítás
Idén már harmadik alkalommal ékesíti az

Árpád híd lábát egy csodásan feldíszített �má-
jusfa�, mellyel minden városunkba látogató
szinte elsõként találkozik. Ez a faállítás lassan
hagyománnyá válik városunkban. Az ötlet 3 év-
vel ezelõtt Bodor Attila fejébõl pattant ki, hi-

szen, hamár karácsonyfát állítunk,miért ne állít-
hatnák egy fát a tavasz- és az idelátogatók kö-
szöntésére is?!
Ráckeve ebben az évben is felajánlás útján ju-

tott a fához, melyet ezúton szeretnék megkö-
szönni Sári Lajosnak, hiszen nélküle nem cso-
dálhattuk volna egész hónapban ezt a 19méteres
formás �fácskát�.
A fa felállításában a város segítségére voltak

az alábbi fiatalok és egy-ketten az
idõsebb korosztályból is képviseltet-
tékmagukat:
Bodor Attila, ifj. Pataki László, ifj.

Farkas Ferenc, Szebellédi Tibor,
Tóth Krisztián, Kancsár Péter, Szõ-
gyényi Attila, Incze Károly, Tóth
Zsolt, Bodor Éva és Bodor Lászlóné.
Ezúton köszönöm meg minden

résztvevõ segítségét!

Bodor László
képviselõ

Egy év telt el a RáckeveiMolnár CéhAla-
pítvány számlanyitása óta, és köszönhetõen a
sok adakozó magánszemélynek, átléptük a
kétmillió forintos határt. Ehhez az eredmény-
hez a Ráckeve Várostért Közalapítvány is
nagyban hozzájárult Huszár István kuratóri-
um elnök támogatásával. A ráckevei vállal-
kozók és kisiparosok, mesteremberek eddigi
munkája és a képviselõ-testület egyöntetû tá-
mogatása megalapozta azt, hogy a célunk
megvalósítható és elérhetõ legyen. Ebbõl ki-
folyólag megfelelõ önerõvel rendelkezünk,
így felkészülten tudunk indulni a kiírásra ke-
rülõ Leader-pályázaton.Az eddigiekhez hoz-
zájárult Gyergyócsomafalva faadománya és
segítõkészsége is.
A város történetében jelentõs mûemléki

helyreállítás folyamata zajlik, viszont jelen-
tõsége országos. Az országban az 1960-as
években Ráckevén volt az utolsó, és Rácke-
vén lesz az elsõ hajómalom.
Adakozóink:
Szõgyényi László és felesége, Ráckeve.
M. Katalin, USACalifornia
Sz. P. Terézia, USACalifornia
Végnerné Tamási Rózsika, Budapest
Dr. Dávid László képviselõi tiszteletdíj

felajánlás.
SzõgyényiGábor

Hírek a vízimalomról
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Örömmel értesítem az újság olvasóit, hogy
szervezetünk létszáma egyre emelkedik. Jelen-
leg a Pest Megyei Parancsnokság alá tartozó
Ráckeve Város Parancsnokság, Áshin József
vö. alezredes vezetésével 45 fõre gyarapodott.
Az általam vezetett Pest megyei parancsnok-

ság taglétszáma 360 fõ, és a támogatói réteg
megközelíti a 100 fõt.
Pár héttel ezelõtt összevont parancsnoki érte-

kezleten a meghívott szervezetek vezetõivel
szóban együttmûködési megállapodást kötöt-
tünk. Ráckeve rendõrkapitányság helyettes ve-
zetõjével Király András alezredes úrral, a Pol-
gári Védelem vezetõjével Csordás László alez-
redes úrral, valamint a város tûzoltó parancsno-
kával, Vásárhelyi Zoltán õrnagy úrral. Igény
esetén élõ erõvel tudjuk biztosítani zavartalan
munkájukat.
Emellett természetesen maximálisan támo-

gatjuk a Gyermekjóléti és Családsegítõ Szolgá-
latot, annak munkájában tevékeny segítõk va-
gyunk.
Ausztriából a két te-

herautónyi ruhanemût
az 1956 Magyar Nem-
zetõrség aktív közremû-
ködésével hozta át Ma-
gyarországra Orováné
Penke Tünde intéz-
ményvezetõ asszony. A
második fuvart a nem-
zetõrség által kölcsön-
zött nagy rakterû teher-
autójával szállítottuk
haza.
Tevékenyen részt vet-

tünk a raktározásban kb.
1 hónapig, mi adtunk

helyet az adománynak. A rászorultak címére a
kiszállítást mi végeztük el. Kovács Gyula címé-
re a Nemzetõrség szállított ki egy teherautónyi
árut. Örömünkre szolgál, ha segíthetünk önzet-
len módon a rászorultakon. Sajnálatos módon
errõl nem tett említést az újság elõzõ számában
az intézményvezetõ asszony.
Pár hónappal ezelõtt egy rászoruló családon

Kocsis István vö. ezredes segített oly módon,
hogy a lakásukat bútorokkal, heverõkkel beren-
dezte, ígyminden gyermek saját fekvõhelyet ka-
pott, lett miben fõzniük, lett mivel és mibõl en-
niük, mert lábasokat, tányérokat és evõeszközt
ajándékozott a nagy családos házaspárnak.
Ennyit szerettem volna leírni magunkról a

tisztelt olvasóknak. Ismét jelentkezem, ha olyan
eseményben veszünk részt, melyet szívesen
megosztunk az érdeklõdõkkel.
Tisztelettel: Abonyi István János

dandártábornok
Pestmegye parancsnoka

Alapítványi hírek
Alapítvány Lórév Községért Közalapítvány

nyilvánosságra hozza a 2008. évi közhasznú
beszámolójának, ill. mérlegének fontosabb
adatait az alábbiak szerint:

Kimutatás a vagyon felhasználásáról:
Induló tõke: �
Tárgyévi eredmény alakulása:
Éves bevétel összesen: 3612 eFt
Éves kiadás összesen: 3832 eFt
Eredmény: - 220 eFt

Kimutatás a cél szerinti juttatásáról:
Lórévi iskola-óvoda épületének felújít. tám.

3714 eFt
Temetõ rend. tám. 100 eFt
Összesen: 3 814 eFt
Banki kezelési költség: 18 eFt

Kimutatás a kapott támogatásokról:
Magánszemélyektõl 3480 eFt
Jogi személyektõl 130 eFt
Összesen: 3 610 eFt
Kamat: 2 eFt

A kuratórium tagjai feladataikat ellenszolgál-
tatás nélkül látják el, esetleges költségeik meg-
térítésére igényt tarthatnak, amelyet az alapító
biztosít.
Vállalkozási tevékenysége az alapítványnak

nem volt.
Megbízási díjak kifizetésére nem került sor.
A mûködéshez szükséges nyomtatványokat

és annak költségeit az alapító biztosítja.

2008. évimérlege � eszköz, forrás oldalon
503 eFt

Tárgyévi eredmény - 220 eFt
Ráckeve, 2009. május 20.

Hraniszláv Péterné
kuratórium elnöke

Helyreigazítás
Tisztelt Szerkesztõség!

ARáckevei ÚjságXXI. évfolyam 5. számá-
nak (elõzõ májusi szám) 7. oldalán, a 9. pont-
ban a nevem alatt szereplõ szöveg helyreigazí-
tásaként az alábbi tájékoztatást szeretném
eljuttatni Önökhöz:

Közölni szeretném, hogy az AGORA
vagy egyéb más � a közmeghallgatáson
rosszul elhangzott � állami pályázatokban
semmilyen összefüggésben nem áll módom-
ban a városnak segítséget adni és felajánlást
tenni!

A legutóbbi közmeghallgatáson tett felaján-
lásom a következõ volt:
A munkámmal összefüggésben lehetõsé-

gem van arra, hogy lakóhelyem � Ráckeve �
részére olyan, NEM ÁLLAMI PÁLYÁZATI
lehetõséget, és ezáltal pénzbeli támogatást
hozzak Ráckeve lakosságának, mely 100%-os
arányban biztosít támogatást egyes beruházá-
sok finanszírozásához a város részére. Ez a tá-
mogatás a bekerülési költségeket teljes egészé-
ben finanszírozza. Önerõt nem igényel az ön-
kormányzattól. Valamint a program elõfinan-
szírozott, tehát nem függ amagyar államkincs-
tár helyzetétõl.

A felajánlásom lényege a következõ volt:
Amennyiben a folyamatban lévõ tárgya-

lásainkRáckeveVáros vezetõségével pozití-

van zárulnak, úgy � az egyébként pénzdíjas
� jutalékomról lemondok, és a Város lakói
részére egy olyan lehetõséget biztosítok,
mely nem jelent semhitel, semmás egyéb fi-
zetési terhet beruházásaimegvalósításához.

Kiegészítésül még szeretném megjegyezni,
hogy aKreboKft. nem nyelõgépet, hanem kot-
rógépet biztosított egyéb kotrási munkák el-
végzésére a városnak az Ipari Park Kft. számá-
ra a múlt hónapban, 8 napon keresztül. A kö-
szönet tehát nem személyemet, hanemaKrebo
Kft.-t illeti.

Bohák Imre
KREBOKft. ügyvezetõ igazgató

MAVÍZAlapítványAlapítóKurátora
GENERALHUNGARIAZrt.

vezérigazgató-helyettes

1956 Magyar Nemzetõrség Hírei
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Sóterápia a mindennapokban
A Gólyafészek Bölcsõdében új szolgáltatással várjuk a rászoruló gyer-

mekeket.
A sószoba egy olyan helyiség, amelynek a klímája közel azonos a ter-

mészetes sóbarlangokéval. Kivállóan alkalmazható légúti betegségek
(asztma, hörghurut), krónikus arcüreggyulladás gyógyításának elõsegíté-
sére és a tünetek enyhítésére. A sószoba levegõjébe keringõ mikroszkopi-
kus méretû sókristályok belélegezve megtapadnak a légzõszervek felüle-
tén, így segítve az öntisztulásukat és minél hatékonyabbmûködésüket, ez-
által jelentõsen javul közérzetünk és erõsödik immunrendszerünk.
Szeretettel várjuk, hogy saját bõrén tapasztalja meg a sóterem egyedül-

álló feltöltõ és gyógyító hatását. Felnõtteknél és gyerekeknél is alkalmaz-
ható, káros hatása vagy olyan körülmény, aminél ellenjavalt, nincs.
Látogatható bejelentkezés alapján. Használati díj: felnõtt 500 Ft, gyerek

300 Ft.
Nyitva tartás: hétköznap 7�17 óráig

Megnyílt!Megnyílt!
TTeeggyyeenn mmeegg mmiinnddeenntt eeggéésszzssééggéééérrtt.. MMiirree jjóó aa ssóótteerrááppiiaa??

� asztmára
� allergiára

� immunerõsítésre
� arcüreggyulladásra

� torokfájásra
� hörghurutra
� stresszoldásra

Várjuk sószobánkba!

INFÓ: 06-20-215-8138 hétköznap délelõtt
HELYSZÍN:

Ráckeve �Gólyafészek Bölcsõde
Gábor Áron utca 19. sz.

Tartsanak velünk, az egészség fontos!

Köszönetnyilvánítás
A Ráckevei Szivárvány Óvoda dolgozói és az oda járó valamennyi

óvodás nevében köszönetemet fejezem ki Feigl István egyéni vállalko-
zónak, aki tehergépjármûvét, szállítási kapacitását felajánlotta, így je-
lentõsmennyiségû homokot kaptak óvodáink.
Köszönet Kalapács Károlynak a homokszállítással kapcsolatos

szervezõmunkáért,Boros Sándornak, a gépjármû vezetésért.
Köszönöm Almási István gépkezelõnek, Csömöri János és Tóth

János vállalkozóknak, valamint Kovács Gyula CKÖ elnöknek, a
Vörösmarty úti Óvoda udvarának tereprendezése érdekében végzett
munkáját.

Kulcsárné Paska Ibolya
óvodavezetõ

Köszönjük a SEGÍTSÉGET

Kis lépésekkel megint elõbbre haladtunk a DÖMSÖDI úti ÓVODA
udvarának alakításában. Gyerekek részére ivókutat, és locsolásra alkal-
mas kutat létesítettünk.
A vezeték lefektetéséhez több métert kellett kiásni. Erre a munkára

ismét szülõk segítségét kértük.Kérésünketmeghallván, egy pénteki nap
délutánján apukák ásták ki a vezetékek helyét. Így a nagy melegben
most már az udvaron is lehet szomjat oltani!
Köszönetet mondunk önzetlen segítségükért:
� Groszmann Józsefnek a felajánlott több méter vezetékért és
szerelvényekért�ARMAKONTKft.

�Majoros Zoltánnak
� Imre Róbertnek
� Erdõs Bálintnak
� Técsi Sándornak
� Kovács Zsoltnak.

Anyák napi köszöntõnk ünnepélyesebb, bensõségesebb lehetett,mert
gyermekek munkái mellé a KERTMESTER Kovács László rengeteg
virágot ajándékozott.
Munkájukat, felajánlásukat a Dömsödi úti óvoda gyermekei és dol-

gozói nevében is köszönjük szépen!

LovassynéKissMatild

Köszönet
Köszönet az önzetlen munkájukért, hogy a sószobát segítségükkel

létrehozhattuk.
Csömöri János, Ifj. Kovács Imre, Végh Zoltán, Kurucz Balázs, Tóth

Gábor
TóthnéNagyMária

bölcsõdevezetõ
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Kedves Péter! Kérünk beszélj a ráckevei gyö-
kereidrõl!
Életemben van néhány meghatározó elem: ez

a család, környezet, barátok tanárok, iskolák.
EzekmindegyikeRáckevéhez köt.Mindent, amit
eddig elértem, ezeknek a �tényezõknek� köszön-
hetem. Mind a mai napig szinte minden hétvégét
és a nyári szabadságot is itthon töltöm családom-
mal. A családi indíttatás kettõs volt: a ráckevei
mellett édesanyám révén erdélyi identitással is
rendelkezem, hiszen anyai rokonaim Kolozsvár-
tól Vajdahunyadig éltek � élnek. Háromtól tizen-
nyolc éves koromigminden nyaramatNagyenye-
den és környékén töltöttem. A ráckevei barátok-
ról óvodás koromtól vannak emlékeim, aMolnár
utcai Heda néni féle óvodában készült elsõ közös
fényképünk, 4 évesek voltunk
akkor. Az általános iskola, a
gimnázium, a tanárok olyan
alapot adtak, amire mind a mai
napig építeni tudok: hazaszere-
tetet, teljesítményt, segítõkész-
séget.
� Miért volt számodra

meghatározó a középiskola?
� A kamaszkor végén egy

egész életre szólóan határozza
meg az ember jövõjét az, hogy
milyen középiskolában tanul.
Ez még akkor is igaz, ha abban
az életkorban talán fogalmunk
sincs arról, hogy milyen pályát
képzelünk el magunknak a ké-
sõbbiekben. Ez bizony az útke-
resés idõszaka, s ebben a rácke-
vei gimnázium tanárai olyan
útmutatást adtak, amelyre támaszkodva a kezde-
ti csetlések-botlások után legtöbbünk megállta
helyét az életben. Ráckevén egészséges élet-
szemléletet, tudást, fegyelmet és odafigyelést
kaptunk az Ady �családban�. Számomra különö-
sen az idegennyelvek tanulása és a történelem
volt izgalmas. Tanáraimnak köszönhetõen a járá-
si történelem versenyenmásodik helyezést értem
el, az országos középiskolás német vetélkedõn
pedig az elsõ tíz közé kerültem.
� Milyen indítást adott számodra a gimná-

zium Honismereti Köre a ráckevei múlt meg-
ismerésében?
� Azt hiszem, hogy a hazaszeretet hálója alap-

vetõen két szálból fonódik: a nemzeti elkötele-
zettségbõl és a lokálpatriotizmusból. Ez utóbbi-
hoz adott muníciót az a kutatómunka, amelyet a
gimnázium Honismereti Körében Terike néni
irányításával végezhettem. A saját munkámon
kívül diáktársaim dolgozataiból megismertem
Ráckeve és környéke történelmét és hagyomá-
nyosmesterségeit.

� Idézünk egyik gimnáziumi pályamunkád-
ból egy jellemzõ részletet:
�A tavaszi halászat idején márciusban, mikor

elment a jég, mentünk le a vízre. Minden nap fél
ötkor keltünk és este nyolc-kilenc óráig dolgoz-
tunk. Naponta általában tizenhat órát. Volt úgy,
hogy hetenként csak egyszer jöttünk haza. Ilyen-
kor a tanyákon aludtunk (�). Télen, mikor befa-
gyott a Duna, a jég alatt halásztunk.� �mondta az
egyik adatközlõd .
� Miért a halászatot választottad honis-

mereti pályamunkád témájának?
� A Kis-Duna partján nõttem fel, a Molnár ut-

cai szülõház kerítésérõl annak idején még köz-
vetlenül lehetett horgászni a Dunában. A szemé-
lyes élmények mellett néhány idõs horgászt is is-

mertem, így kézenfekvõ téma-
ként dolgoztam fel a ráckevei
halászat múltját.
� Milyen segítséget tudtál

adni Ráckevének pályafutá-
sod során?
� Sokat kaptam Ráckevétõl,

és igyekeztem lehetõségeink-
hez képest ezt viszonozni: a 90-
es évek elején az osztrák állami
forrásokból mintegy 40 millió
Ft-ot sikerült a ráckevei idegen-
forgalmi fejlesztésekkel foglal-
kozó tanulmányokra szerezni.
Ezek egy része meg is valósult.
Az Ady Endre Gimnázium ta-
nulóit dániai tanulmányi ösz-
töndíjhoz segítettem hozzá, ta-
nulmányi versenyt szerveztem,
tartottam elõadásokat az Euró-

pai Unióról, a NATO-ról a ráckevei gimnazisták-
nak. Gyakorlatot, álláslehetõségeket ajánlottam a
végzõsöknek, és nagy megtiszteltetés volt szá-
momra, hogy a Ráckevei Baráti Kör többször
meghívott elõadásra, kötetlen beszélgetésre.
�Magyar, német, osztrák, máltai lovagren-

di állami és ráckevei kitüntetéseid vannak.
Ezek közülmelyik a legemlékezetesebb?
Mindenekelõtt aRáckeve város önkormányza-

ta által odaítélt Pro Urbe díj. A legnagyobb elis-
merést ugyanis az jelenti, ha az embert szülõváro-
sa részesíti ilyen kitüntetésben. Különösen meg-
indító volt számomra, hogy ezt az elismerést a
Savoyai-kastély Kupolatermében vehettem át,
ott, ahol édesapám helyezte el a Nemzeti Színház
eredeti csillárját.
� A csillár felszerelése nem egyszerûen ér-

tékmentést jelentett. Édesapád ugyanis olyan
nemzeti értéket mentett meg, amiremás szak-
ember nem vállalkozott!
� A legjobb érzés ugyanakkor az, hogy a vá-

rosban járva, különösen a szombati piacon olyan

emberekkel találkozhatok, akik gyermekkorom
óta ismernek és akikhez kötõdöm.
� Szakmaimúltad és jelened?
� Doktori cím, fejlett országok exportösztön-

zési rendszere.
A közgazdaságtudományi egyetemet külgaz-

dasági szakon végeztem, s külkereskedelmi vál-
lalatnál kezdtem el dolgozni. Természetes volt,
hogy diplomamunkám témáját fejlesztettem to-
vább doktori disszertációvá. A választást meg-
könnyítette az, hogy Magyarország is nagymér-
tékben ráutalt az exportpiacokra. Ezért már akkor
is fontos volt, hogy a magyar vállalkozások nyu-
gati példák alapján kedvezményes hitelekhez,
ingyenes piaci információkhoz, kiállítási lehe-
tõségekhez jussanak. Napjainkban ez a kérdés
fontosabb, mint valaha. E témák feldolgozásának
is köszönhettem (na persze meg a szerencsének
is), hogy késõbb a Világbank magyar kormány-
zója titkáraként dolgozhattam.
�Országgyûlés Külügyi Hivatalában töltött

idõd?
� Szerencsém volt abban is, hogy a rendszer-

váltás idõszakában, 1989-tõl a gazdaság diplo-
máciai tapasztalatait az Országgyûlés külügyi
munkájában hasznosíthattam. Az ember életében
megismételhetetlen történelmi idõszak volt ez. A
demokratikus Európa nemzetközi parlamenti
szervezetei sorra küldték a delegációkat. Így
kezdtem el foglalkozni az Európa Tanáccsal, az
Európai Parlamenttel és a Közép-európai orszá-
gok integrációs szervezeteivel. Izgalmas és egész
életre élményt adó emléket jelent, hogy az Ellen-
zéki Kerekasztal demokratikus pártjaihoz szer-
veztem határon túli magyar nemzettársaink kül-
döttségeit is. Miután dr. Szabad György, az elsõ
demokratikusan megválasztott Parlament elnöke
1991-ben kinevezett a Külügyi Hivatal vezetõjé-
nek, munkám és felelõsségem is megnõtt. Csalá-
dom türelme és megértése is kellett ahhoz, hogy
helyt tudjak állni amunkában.
AKülügyi Hivatal egyébként az Országgyûlés

önálló szervezete, mely független a mindenkori
kormánytól és köztársasági elnöki hivataltól. Az
Országgyûlés mindenkori elnökéhez tartozik a
Külügyi Hivatal, és feladatunk a parlament két-
és többoldalú nemzetközi tárgyalásainak elõké-
szítése, valamint szervezése, így a nemzetközi
parlamenti szervezetekben (hét ilyen szervezet
van) dolgozó képviselõknek is mi adjuk a szak-
mai hátteret. Mindemellett nemzetközi konferen-
ciákat szervezünk, EU-val és NATO-val és a ki-
sebbségi kérdéssel foglalkozó könyveket, publi-
kációkat adunk ki.
Magyar szempontból két terület különösen

fontos számunkra: az egyik a határon túli ma-
gyarság nemzetközi érdekképviselete, a másik a
2011. évi EU elnökségünkre való felkészülés.

�Közösség formálódik�
(Sárdi Péter ráckevei gyökerei)

fotó: Petõ ZsuzsaOGY Sajtószolgálat
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Létrehoztuk a Kárpát-medencei Magyar Képvi-
selõk Fórumát, amelybenminden országos, vagy
területi parlamentben magyar pártok színeiben
megválasztott magyarországi és szomszédos or-
szágokban tevékenykedõ párt képviselteti magát.
Mintegy 70 képviselõt jelent ez, akik évente 10
alkalommal találkoznak politikai-szakmai bizott-
ságokban, illetve plenáris ülés formájában. Fe-
ladatuk, hogy az összmagyarság szempontjából
legfontosabb kérdésekben (külpolitikai fellépés,
európai ügyek, oktatás, jogi vonatkozású ügyek,
gazdasági együttmûködés) közös álláspontot
alakítsanak ki, és javaslatokat tegyenek amagyar
Országgyûlésnek, illetve a Kormánynak. Emun-
ka szakmai hátterét a Külügyi Hivatalon belül
mûködõ titkárság adja. Elemzéseket készítünk és
készíttetünk pl. a határmenti közlekedési együtt-
mûködésrõl, a szórvány magyarság megmaradá-
sának kérdéseirõl, a csángó magyarok identitás
megõrzésérõl, pályázatot írtunk ki középiskolák-
nak a határon túli magyar közösségek életét be-
mutató rendkívüli történelemórák megtartására.
E példák még hosszan sorolhatók, a lényeg az,
hogy sikerült a pártpolitikai csatározásban felül-
emelkedõ igazi nemzeti együttmûködést kiala-
kítani.
E sorba illik az is, hogy Magyarország 2011-

ben lesz az EU elnöke, és ennek elõkészítésében
aKülügyiHivatal lényeges szerepet játszik: a po-
litikai pártok vezetõivel és a Külügyminiszter
részvételével havonta-kéthavonta áttekintjük a

Magyarország számára kiemelt felkészülési terü-
leteket, és közös álláspontot alakítunk ki. Ilyen a
magyar szempontból legfontosabb témák kidol-
gozása (pl. a kultúrák együttélése), amely ezután
az egész EU-ban kiemelt téma lehet. Ennek a
munkacsoportnak a munkáját is a Külügyi Hiva-
tal koordinálja. Ezt a sokirányú feladatot csak jó
szakmai és nyelvi felkészültségû, pártatlanul dol-
gozó, nemzeti elkötelezettségû szakemberekkel
lehet elvégezni. Munkatársaimat ennek alapján
válogattammeg.
�Továbbképzéseid, nyelvtudásod?
� Egyetemi tanulmányaim során egy finnor-

szági egyetem gazdasági kutatóintézetében dol-
goztam, késõbbNagy-Britanniában és Franciaor-
szágban vettem részt Európai Uniós vonatkozású
szakmai és nyelvi továbbképzéseken, Brüsszel-
ben pedig a NATO-nál töltöttem egy hónapot.
Az ezeken a helyeken szerzett tudást idegennyel-
vi háttér nélkül nem lehetett volna hasznosítani.
Ezért is vagyok hálás édesanyámnak, aki elindí-
tott a nyelvtanulás rögös útján: nyolc évesen né-
metet, majd oroszt, angolt, az egyetemen spa-
nyolt, s azt követõen francia nyelvet tanultam, s
nyelvvizsgát tettem ezekbõl. Az idegennyelv
olyan, mint a sport, csak állandó tréninggel lehet
eredményt elérni. Szerencsém van ebben is, hi-
szenmunkám soránmind az öt nyelvet használni
tudom a tárgyalásokon.
�Miért vállaltál tanítást?
� Szellemi felfrissülést jelent, hogy (több mint

10 éve) euro-atlanti integrációs tárgyakat tanítok
a Corvinus egyetemen, azÁltalánosVállalkozási
Fõiskolán és egy ideig aNemzetközi Üzleti Fõis-
kolán (IBS) is. Azt tapasztalom, hogy a mostani
generáció elõtt tágra nyílt a világ, érdeklõdõk, vé-
leményük van, persze akad köztük lusta diák is.
� Hogyan tudsz megújulni magánem-

berként?
�Hétvége ésnyárRáckevén, barátok, rendszeres

sport (futás), ókori történelemrõl szóló olvasmá-
nyok és természetesen a gyermekeimmel való fog-
lalkozás segít. Az utóbbira sajnos egyre kevésbé
van szükség, hiszenAttila 24,Tünde21éves.
�Milyennek látodRáckeve jövõjét?
� Ráckeve nagyon jó úton indult el: közösség

formálódik. A városhoz kötõdõ hagyományos
ünnepekmellett a péntek esti Duna-parti összejö-
vetelek igazi polgári közösséget alakítanak ki. A
városnak minden adottsága megvan ahhoz, hogy
a fõvároshoz közeli kulturális és sport központtá
váljon. Az adottságokhoz tartozik, hogy olyan
városvezetés és önkormányzat dolgozik Rácke-
vén, melynek határozott fejlesztési elképzelései
és tervei vannak.Már csak a pénz hiányzik, de ez
a legkevesebb. Biztos vagyok abban, hogy a je-
lenlegi gazdasági válság után jönnek még jobb
idõk is, és ez a város fejlõdését még inkább biz-
tosítja.

Kovácsné Paulovits Teréz
Kovács József László

magister emeritus

Köszöntöm aRáckevei Újság olvasóit. Enged-
jék meg, hogy tájékoztassam Önöket városunk
legnagyobb taglétszámú egyesületének a Rácke-
vei Horgász Egyesület életérõl, mûködésérõl.
Március 21-én tartottuk éves közgyûlésünket.

A választott küldötteknek beszámolt a vezetõség
a 2008-ban elvégzett munkájáról. Költségveté-
sünkhöz mérten horgásztanyánkon a betervezett
munkákat elvégeztük. A fõépület tetõszerkezeté-
nek részleges cseréje, horgász stégünk felújítása.
Ezenmunkák költsége közel másfél millió forint.
A Ráckevei HE tagok által befizetett díjakból
gazdálkodik. Ehhez a pályázatokon elért és meg-
nyert pénzösszegek, valamint a Ráckevei Duna-
ági Horgász Szövetség által különbözõ szolgálta-
tások után visszatérített jutalékok és az adó 1%-
ának felajánlásai jelentenek bevételt. Taglétszá-
munk 2008-ban 1658 fõ volt. Vezetõségünk a jó
gazda gondosságával kezeli és óvja az egyesületi
vagyont. Gazdálkodásunk tervszerû, pénzügyi
helyzetünk a gazdasági válság ellenére is stabil.
A küldöttközgyûlés elfogadta a vezetõségi beszá-
molót, amely tartalmazza a felügyelõ bizottság
által elfogadott 2008. évi zárszámadást, a 2009.
évi pénzügyi tervet, valamint a horgász mester,
versenyfelelõs és az ifjúsági felelõs 2008. évi be-
számolóját, továbbá az alapszabály módosítását.

A küldöttek meghatározták a Jelölõ Bizottság
összetételét is, mivel a jelen vezetés mandátuma
2010 tavaszán lejár. A bizottság elnöke Tóth
Lajos, tagjai Gellért Imre, Print Antal budapesti
lakosok, Hauk György és Bezsenyi Imre rácke-
vei lakosok.
Egyesületünk április 18-án rendezte a gyer-

mek és ifjúsági szellemi vetélkedõvel egybekö-
tött horgászversenyét. A horgásztanyán fiatalja-
ink elõször tesztlapokon mérték össze tudásukat,
majd kétórás horgászverseny következett. A hal-
fogás és a teszt összesítése után a gyermek kor-
csoportban: I. helyezett: Tapodi Tamás, II.
Horváth István, III. Tapodi Kinga. Ifi korcsoport-
ban I. helyezett: Törpényi Titusz, II. Hatvani
Ádám, III. Bálint Benjámin.
Április 19-én felnõtt tagjaink versenyére került

sor a piactéren. Negyvenkilencen álltak rajthoz
ezen a szép, tavaszi napon.A verseny színvonalát
emelte Devecseriné Rimer Noémi horgász ta-
gunk részvétele, aki egy világbajnoki aranyérem
tulajdonosa. Sportnyelven szólva Noémi hozta a
kötelezõ gyõzelmet, és ragyogó versenyzéssel
7,47 dkg-os fogással maga mögé utasította a me-
zõnyt. Fogások tekintetében elmondhatjuk, jól
jött a hal ezen a napon. Több pontyot és harcsát is
mérlegelhettünk. Az eredmények tekintetében az

ötödik helyezett versenyzõ is majd öt kiló halat
zsákmányolt. A felnõtt verseny végeredménye a
következõ: I. helyezett Devecseriné Rimer Noé-
mi, II. Varga László, III. Csapó László. Külön
díjban részesült Széplaki Zoltán, aki a legna-
gyobb halat fogta (3,97 dkg ponty) és Haskó
István, õ a legtöbb nemes halat fogta. Az egye-
sületi díjak mellé számos felajánlás érkezett. A
vezetõség nevében köszönöm a támogatást
Csömöri Jánosné horgászbolt, Cserna László és
Kenessey Tibor horgásztárs, Sifrik Péter FÉM-
SZÍN Bt., Detrich és Társa Bt. Leányvár, Német
Kisebbségi Önkormányzat, valamint Virágh
Zoltán horgászbüfé bérlõjének, akik a nehéz gaz-
dasági helyzetben is segítették versenyeink díja-
zását.
Április 26-án rendeztük a IV. Duna-parti Álta-

lános Iskolák és az egyesületi gyermek és ifjúsági
horgászversenyét. Nekünk egyesületi és szövet-
ségi vezetõknek szívderítõ látványt nyújt, amikor
ötven apró horgászpalánta népesíti be a piacteret.
Tudjuk, nagyon nehéz gyermekeinket a szabad-
ba, a vízpartra csábítani a számítógép és az inter-
net világában. A Duna-parti Általános Iskolák
versenyének állandó résztvevõi a szigetszentmár-
toni, a szigetbecsei, a dömsödi Gróf Széchenyi
István, a ráckevei Szent Imre és a ráckevei Árpád

Horgászélet 2009. tavaszán
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Fejedelem, a makádi Thúry József iskolák csa-
patai. Iskolánként három alsó és három felsõ ta-
gozatos versenyzõ alkotja a csapatot. Vasárnap
reggel 7 órakor Schwarcz Gáspár, egyesületünk
versenyfelelõse köszöntötte a résztvevõket, az is-
kolák igazgatóit, hozzátartozókat, a RDHSZ ve-
zetõit. A versenyszabályok ismertetése után Solti
János Ráckeve Város Képviselõ-testületének
tagja, az Árpád Fejedelem Általános Iskola igaz-
gatója, a rendezvény védnöke köszöntötte a je-
lenlévõket és nyitotta meg a háromórás versenyt.
A szembesütõ nap és a felerõsödõ szél néha bi-
zony megtréfálta a horgászokat. Egy-két szerelés
a fûzfán kötött ki, és bizony az éles horog sem kí-
mélte a szigetbecsei versenyzõ segítõjének ujját.
Szerencsére komoly sérülést nem okozott. 11
órakor a versenybizottság megkezdte a mérlege-
lést és az eredmények összesítését. Érdeklõdõ te-
kintetek mellett megszületett a végeredmény. A
Ráckevei HE 2009. évi bajnoka Devecseri Péter,
II. Halász Petra, III. Kenessey Dávid. A díjakat
Levendovszky Tihamér alelnök adta át. Egyesü-
letünknél régi szokás, hogy versenyeinken min-
den ifi és gyermek résztvevõt díjazunk. Ezek után
az iskolák közötti verseny eredményhirdetése kö-
vetkezett. A Duna-ági Horgász Szövetség a ver-
seny fõ támogatója által felajánlott serlegeket és
díjakat a verseny védnöke Solti János és a Szö-
vetség ügyvezetõ igazgatója Tóth István adta át.
A IV. Duna-parti Általános Iskolák versenyének
gyõztese az alsósok közöttGróf Széchenyi István
Általános Iskola Dömsöd, II. Szigetszentmárton,
III. Szigetbecse, IV. Thury József Makád, V.
Szent Imre, VI. Árpád FejedelemÁltalános Isko-
la Ráckeve. Felsõ tagozat: I. helyezett: Árpád Fe-
jedelem Általános Iskola Ráckeve, II. Gróf Szé-
chenyi István Ált. Isk. Dömsöd, III. Szigetszent-
márton, IV. Szent Imre Ráckeve, V. Szigetbecse,
VI. Thury József Ált. Isk. Makád. Az RDHSZ
verseny és ifjúsági bizottsága által felajánlott
vándorserleget az összetett verseny gyõztese, a
Ráckevei Árpád FejedelemÁlt. Isk. csapata kap-
ta és õrizheti jövõ év tavaszáig. A díjat Weisz
Gyõzõ a bizottság elnöke adta át a csapatkapi-
tánynak. A Kisdunamenti Civil Szervezetek által
felajánlott különdíjakat a legtöbb halat fogó ver-
senyzõk Gyetkó Péter, Devecseri Péter Ráckeve,
és Fábik Olivér dömsödi versenyzõ nyerte. Meg-
lepetésként a verseny fõ támogatója minden
résztvevõnek egy négyméteres horgászbotot
adott át. Az eredményhirdetés után Solti János a
verseny védnöke gratulált a csapatoknak, és a
versenyt bezárta.
Mint a versenyek fõ szervezõje elmondhatom,

versenyeink baráti légkörben, sportszerûen zaj-
lottak. Ifjúságunknak a horgászat szépségét, vi-
zünk és a természet szeretetét a RDHSZ-szel, a
környezõ települések iskoláival karöltve igyek-
szünk népszerûsíteni. Úgy érzem sikerrel, mivel
jövõ évben már az V. Duna-parti Általános
Iskolák horgászversenyét rendezhetjük. A Rác-
kevei HE történését lejegyezte:

Kirchner István vezetõségi tag

A Ráckevei Újság korábbi számaiban idõrõl
idõre tudósítottunk a Ránki György Mûvészeti
AlapfokúOktatási Intézmény életérõl, eseményei-
rõl, programjairól. Májusban Ráckeve város 20
éves évfordulójának programsorozatában egy
estén át gyönyörködve hallgathattuk a mûvészeti
iskola tanárainak csodálatos
esti koncertjét, amellyel egyben
az iskola megalapításának 25.
évfordulóját is ünnepelhettük.
A Ránki György Mûvészeti

Iskola 25 évvel ezelõtt indult út-
jára, akkor mégÖnkormányzati
Zeneiskola néven, és ebbõl kö-
vetkezõen még csak zeneoktatás
folyt az iskolában.Csizmadiáné
Szomorú Juditot, az iskola
igazgatónõjét és zenetanárát
kérdeztem a koncert után:
Jáki Réka: � Számtalan kér-

dés vetõdött fel bennem, amely-
re gondolom, hogy az olvasók is kíváncsiak: Ho-
gyan jött létre Ráckevén ez a mûvészeti iskola?
Kik voltak az iskola alapító tagjai? Mekkora pe-
dagógus létszámmal indult, milyen szakokkal,
hány gyerekkel az elsõ évfolyamon? Nehéz volt
az elsõ idõszak? Hogyan lehetett vonzóvá tenni
az iskolát az itt élõk számára, hogy írassák be
gyermekeiket, és tudatosuljon bennük az iskola
léte az, hogy mennyi minden többletet ad a zene
szeretete, mûvelés a gyerekek számára?
Csizmadiáné Szomorú Judit: � Akkor né-

hány gondolat a kezdetekrõl:
Ráckevén, 1983 õszén kezdte meg mûködését

aKörzetiÁllamiZeneiskola. Több kihelyezett ta-
gozat tartozott abban az idõben hozzánk. Dömsö-
dön, Dunavarsányban, Halásztelken, Kiskunlac-
házán és Szigetszentmiklóson is központi intéz-
ményként elégítettük ki a zeneoktatás iránti igé-
nyeket.
A tagozatok az alapítást követõen 6-7 év alatt

önállósultak, leváltak a ráckevei központról.
1992 augusztusától csatlakozott hozzánk Sziget-
szentmárton, ahol azóta is iskolánk látja el az
alapfokú hangszeres oktatás feladatait.
Az 1983-84-es tanévben 280 növendékkel és

17 fõs tanári létszámmal indultunk, Ott Mihály
igazgató úr vezetésével. Budai Gábor és felesége
Budainé BakosMária Ráckevére települése és az
Õ általuk alapított �Kéve� Néptáncegyüttes mû-
ködésemáigmeghatározó változásokat indított el
iskolánkban. Az egyre szélesebb körben elismert

együttes utánpótlásának biztosítása érdekében
1996-ban kísérleti jelleggel, a Ria néni által ki-
dolgozott tanterv alapján beindult a néptáncokta-
tás is.
� Mióta dolgozol az intézményben? Hogyan

fejlõdött, bõvült az iskola a kezdetektõl? Mikor
épült be az iskola tantervébe a képzõmûvészeti
oktatás?
� 1998 õszén igazgatóhelyettesként kezdtem

munkámat a Ráckevei Önkormányzati Zeneisko-
lában. Az akkori igazgató Szrimácz Ferenc és jó-
magam is a komplex mûvészetoktatás elkötele-

zett hívei voltunk, így élve a
frissen megjelenõ törvények
adta lehetõségekkel 1999 õszén
Mûvészeti Iskolává alakultunk.
A zene és az addig csak kísér-
leti jelleggel mûködõ néptánc
mellett a képzõmûvészet egyes
ágait is oktatni kezdtük. Nö-
vendéklétszámunk természete-
sen ennek köszönhetõen jócs-
kán megnõtt, egy-két évig 400-
500 fõ között mozgott. Kb. öt
évvel ezelõtt, sajnos elindult
egy csökkenési folyamat, me-
lyet számos kiváltó okkal lehet

indokolni.
� Az elmúlt évek nem voltak mentesek a nehéz-

ségektõl, a fennmaradásért való küzdelemtõl, és
nem vigasz, hogy nem csak a ráckevei mûvészeti
iskolákat nyírbálták meg országos szinten, nehe-
zítették meg amûködésüket.
� Igen, ez így van. Nagy bánatunkra elvesztet-

tük néptánc tagozatunk mozgatórugóját, össze-
tartó erejét, Ria nénit. AzÕ lelkesedésének és ön-
feláldozó munkájának hiánya okozott némi
visszaesést a tagozat munkájában.
Az alapfokú mûvészetoktatásra fordított álla-

mi támogatások csökkentése, a magasabb térítési
díjak kiszabása, a lakosság egyre romló anyagi
helyzete, valamint a gyermekekkel szembeni
egyre nagyobb elvárások mind-mind hozzájárul-
nak a szerte a világon méltán elismert magyar
mûvészetoktatás fokozatos ellehetetlenüléséhez.
A fenntartó önkormányzatoknak nem kötelezõen
ellátandó feladata az ilyen típusú közoktatási in-
tézmény fenntartása, amely a kialakult gazdasági
helyzetben egyre nehezebb feladatot ró számuk-
ra. Örömmel tölt el, hogy Ráckeve Város Önkor-
mányzata fontosnak tartja az ifjúság mûvészeti
nevelését, és az említett nehézségek ellenére to-
vábbra is vállalja iskolánkmûködtetését.
� Mikor és hogyan lett a zeneiskolából Ránki

György Alapfokú Mûvészeti Iskola? Már a veze-
tésed alatt történt a névadás, és miért éppen Rán-
ki György zeneszerzõt választottátok?
� Szrimácz Ferenctõl 2002 novemberében vet-

25 esztendõ a mûvészeti nevelés
szolgálatában
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tem át az iskola vezetését.Már igazgatóhelyettesi
tevékenységem alatt is szorgalmaztam egy saját,
csak a mi intézményünkre jellemzõ arculat kiala-
kítását. Mint már az elõzõekben említettem, az
elsõ nagy lépést már megtettük ennek irányában,
hiszen 1999-ben zeneiskolából mûvészeti iskolá-
vá alakultunk. Elérkezettnek láttam az idõt arra,
hogy névadót keressünk intézményünk számára.
Választásunk Ránki Györgyre esett, aki a XX.
századi magyar zenetörténet egyik kiemelkedõ
alakja.Mind ez idáig összesen két intézményt ne-
veztek el róla szerte az országban. Sokrétû, színes
egyéniség volt, több mûfajban is komponált, ér-
deklõdött a népzene, a filmmûvészet és a képzõ-
mûvészet iránt. Mai napig legtöbbet játszott mû-
ve a �Pomádé király új ruhája� címû meseoperá-
ja, ami a gyermeki világgal való szoros kapcsola-
tát is tükrözi. Gyermekei Katalin és András bol-
dogan beleegyeztek, hogy édesapjukról nevez-

zük el iskolánkat, így 2003 áprilisában felvettük
Ránki György nevét, s azótaminden évben nagy-
szabású hangversennyel tisztelgünk munkássága
elõtt.
�Mi az iskola hitvallása, nyilván azért végzed

kollegáiddal ennyire lelkiismeretesen ezt a mun-
kát, mert fontosnak tartod a gyermekekmûvészet-
re nevelését, kifejtenédmiért?
�Az érzelmi és esztétikai nevelés a gyermekek

személyiség formálásának egyik kiemelkedõ té-
nyezõje.Hatással van az intelligencia fejlõdésére,
a szellemi teljesítményre, fejleszti az empátiára
és az egymás iránti toleranciára való képességet.
Amûvészeti oktatás segít amegfelelõ erkölcsi ér-
tékrend kialakításában.Mindez, az egész társada-
lomra kiható folyamat, természetesen csak akkor
valósulhat meg, ha az oktató-nevelõ munkát vég-
zõ tanárok, szaktudásuk mellett, rendelkeznek
megfelelõ személyiségjegyekkel is.
�Mi ennek amunkának a legfontosabb kihívá-

sa, feladata? Mire vagytok büszkék? Sikereitek,
eredményeitek?
�Anevelési folyamat részeként rendkívül fon-

tosnak tartom a nevelõk személyes példamutatá-
sát. Vallom, hogy a pedagógiai programunkban
megfogalmazott céljainkat csak egyenletesen

magas színvonalú oktató-nevelõ munkával lehet
elérni.
Képzõmûvészeti és néptánc ágon szinte már a

kezdetektõl visszaigazolódott kiváló tanáraink
munkája.
Néptáncosaink állandó résztvevõi megyei, te-

rületi és országos versenyeknek, fesztiváloknak.
Képzõmûvészeink megszámlálhatatlan meny-

nyiségû I. és II. helyezést, különdíjat hoztak el az
elmúlt évek versenyei és pályázatai eredménye-
képpen. Alig két héttel ezelõtt ért minket a meg-
tiszteltetés, hogy egy pécsi nemzetközi képzõmû-
vészeti pályázaton a résztvevõ 200 iskola közül
az elsõ négy között ismerték el a tagozaton folyó
mûhelymunkát.
Régóta törekszem arra, hogy zenemûvészeti

ágon is hasonló eredményeket érjünk el. Kollégá-
immal egyetértésben nagy gondot fordítunk a te-
hetséggondozásra, melynek fontos részét képezi

a különbözõ versenyeken való
megmérettetés.A körzeti ésme-
gyei furulya, fuvola és kama-
razenei versenyek állandó részt-
vevõi vagyunk, ahonnan nö-
vendékeink rendszeresen I., II.,
III. helyezésekkel, nívódíjakkal,
különdíjakkal térnek haza. A
zeneoktatás színvonalának igazi
mércéje azonban az országos
versenyek eredményei és a ze-
nei pályán való továbbtanulás.
Büszke vagyok rá, hogy a
mindösszesen 89 hangszert ta-
nuló növendékünk közül az el-
múlt években hárman is felvé-
telt nyertek zenemûvészeti
szakközépiskolába, és négy nö-

vendékünk országos tanulmányi verseny döntõse
volt.
� Az utóbbi években csodálatos komolyzenei

élményben részesít minket idõrõl-idõre az iskola
tanáraiból álló kamaraegyüttes? Mikor határoz-
tátok el, hogy összeálltok muzsikálni, és nem csak
tanítotok?
� A csapatépítés, és egy közösség megerõsíté-

sének, ugyanakkor frissen tartásának leghatéko-
nyabb módja, hogy megtaláljuk azt a közös tevé-
kenységet, ami önmagunk és mások számára is
örömet okoz. Nekünk hivatásunkból eredõen ke-
zünkben van a muzsikálás eszköze. Az együttze-
nélésen keresztül egyrészt ki tudjuk fejezni saját
belsõ érzéseinket, másrészt olyan hatalmasmére-
tû egymásra figyelést és alázatot igényel, amely
csak fejlesztheti az összetartozás érzését, a közös
célokért való együttes küzdés képességét.
Hangszeres összetételünkbõl adódóan nem

egyszerû összeállítanunk mûsorunkat. A kivá-
lasztott eredeti mûvek mindegyikét át kell hang-
szerelnünk saját hangszeres adottságainkra. An-
nak érdekében, hogy egy eredeti mû elhangoz-
hasson, gyakran elõfordul, hogy egy zenekari
tagnak két különbözõ szólam ötvözetét kell ját-
szania. Ez bizony sok pluszmunkát igényel, de

nagyon szívesen vállaljuk, hiszen a tanításmellett
felüdülést és új erõt nyújt számunkra. Leglé-
nyegesebb dolog azonban, hogy ezzel a tevé-
kenységünkkel közönségünknek is örömöt okoz-
hatunk.
� Jövõképetek?
� Úgy gondolom, hogy iskolánk belsõ élete,

szakmai tevékenysége rendben van. Mivel tan-
testületünk átlag életkora 47 év, mindnyájan sze-
retnénk még megélni, hogy oktató-nevelõ mun-
kánkat méltó helyen végezhessük. Bízom benne,
hogy Ráckeve Város Önkormányzatának város-
központ rehabilitációjára benyújtott pályázatát
egyszer majd elfogadják, s megépülhet az új,
európai színvonalú mûvelõdési központ, amiben
talánmi is helyet kapunk.
� Ezek az eredmények egy jól érzékelhetõen

összetartó és összetartozó közösség munkájának
köszönhetõ. Szeretnél köszönetet mondani bárki-
nek, aki segíti az iskola zavartalan mûködését, és
biztosítja a városban a népszerûségét, most itt az
újság hasábjain megteheted nyilvánosan is!
�Ezúton ismegköszönömkollegáimnak kitar-

tó, lelkiismeretes munkáját, mellyel mindezt a
sok szép eredményt elérhettük.
Köszönöm
� zenemûvészeti ágon: Breznyán-Tokai

Ágnesnek, Demjén Gergelynek, Grabaritsné
Visontai Ágnesnek, Jencsik Zsuzsának, Kiss
ÁrpádBálintnak,Kneitner Józsefnek,Nyúl Lász-
lónak, Pallai Zsuzsannának, Szijjártó Gyulának,
Szentesi Istvánnak és TóthnéDévai Katalinnak;
� képzõmûvészeti ágon: Tóth Istvánné

Gabikának és Fodor Piroskának;
� néptánc tagozaton: Kakuk Pálnak, Budainé

Balatoni Katalinnak, Budai Grétának és Kakuk
Mariannak.
Köszönöm szépen a beszélgetést, és csak ismé-

telni tudom dr. Dávid László polgármester úr kö-
szöntõ szavait, amelyet a jubileumi koncerten
mondott: �Még 25 évet kívánunk ennek az iskolá-
nak!� Ezenkívül kitartást és lelkesedést, hogy a
jövõ nemzedékei is részesülhessenek mûvészeti
nevelésben, élményekben, amelyek nélkül egy fel-
nõtt teljességre törekvõ ember élete szegényesebb
és hiábavalóbb.

Jáki Réka

HHíírreekk
Bizonyítványosztó hangverseny:
Idõpontja: 2009. június 11. csütörtök, 17.00
Helyszíne: Ács KárolyMûvelõdési
Központ

Beiratkozás a 2009/2010-es tanévre:
Idõpontja: 2009. június 15. hétfõ és 16.

kedd, 16.00�18.00
Helyszíne: Ránki GyörgyMûvészeti Iskola

A beiratkozáshoz szükséges szülõi jelenlét, a
zeneiskolai bizonyítvány, oktatási azonosító
kártya (szám), a 2009/2010-es tanév I. félévé-
nek térítési díja, mely 9.000 Ft.
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Május 2-án rendhagyó néptáncgálán vehet-
tünk részt a ráckevei ÁrpádFejedelemÁltalános
Iskola tornatermében. Nem fesztivál volt, nem
városi rendezvény, hanem bensõséges hangu-
latú, szeretetet sugárzó ünnep, születésnap�
Kakuk Pál, a kicsiknek-nagyoknak �Pali bácsi�
születésnapja, aki 60 évét meghazudtolva �le-
táncolja� legényes közben a fiatalságot is.
Élete a tánc, a néptánc és annak tanítása.

Közben nevel, mesél, farag, okít az életre, a mû-
vészet iránti szeretetre, keze alól pedig olyan fel-
nõttek nõnek ki, akik tisztelik a néphagyományt,
szeretik a magyar népzenét és néptáncot, kultú-
ránkat, és általuk talán nem vesznek el a végte-
len idõben õsi örökségeink�
Ismerjük mindannyian, mintha mindig itt élt

volna közöttünk, pedig éppen 10 éve, hogy �be-
tette táncos lábát� városunkba. De azóta, baju-
sza alatt huncutkásan mosolygó arca naponta
felbukkan a mûvészeti iskolában, a mûvelõdési
házban, és bizony sûrûn köszönget, ha végig-
megy a fõ utcán.
Ismerjük Kakuk Palit, de nem tudunk róla so-

kat, mikor és hol kezdõdött ez a pálya, hogyan
lett néptáncot szeretõ és mûvelõ ember, hol tán-
colt,merre járt, amíg nem telepedettmegRácke-
vén? Az ünnep jó alkalom volt, hogy a magáról
szerényen nyilatkozó táncos-tanár embert fag-
gathassam:

Jáki Réka: �Mesélj nekünk a kezdetekrõl!
Kakuk Pál: � Királdon születtem 1949. áp-

rilis 28-án, ez egyBorsodmegyei kis község, in-
kább bányatelep volt, ahol nagyon jó szenet bá-

nyásztak. Idehozta apám feleségét, anyámat a
Rába-közi Szanyból.
Amikor felcserepedtünk, akkor lehettem

olyan hetedikes diák, egy nagyon jó kultúrház
mûködött nálunk, ahol fantasztikus élet zajlott,
ott elkezdett néptáncot tanítani egy ózdi táncta-
nár. Mi a két öcsémmel, két unokatestvéremmel
és félig-meddig rokon gyerekekkel alakítottuk
meg az akkoriban úttörõcsoportkéntmûködõ kis
tánccsoportot. Ott kezdõdött az egész.
Egész tehetséges kis kölkök lehettünk, mert

hamar nagy sikereket szereztünk járási, megyei
versenyeken. Az általános iskola befejezése
utánMiskolcra költöztünk, gépipari technikum-
ba jártam, de a tánctanárom a lelkemre kötötte,
hogy Miskolcon is keressek magamnak egy

együttest, ahol táncolhatok. Így is tettem, az
Avas Táncegyüttest kerestem fel, és ott táncol-
tam a középiskola alatt végig. 14 éves koromba
egy felnõtt együttesbe kerültem hirtelen be, és
rengeteget tanultam a felnõtt táncosoktól.
� Hogyan kerültél az Avasból aMagyar Álla-

mi Népi Együttesbe, az ország vezetõ néptánc-
együttesébe, amely évtizedekig képviselte hazán-
kat külföldön?
� Már az érettségi elõtti hónapokban meghir-

dették a felvételit a Magyar Állami Népi Együt-
tesbe, mert akkoriban kezdtek az alapítótagok
kicsit kiöregedni, fiatalítani szerettek volna, és
egy nagy országos felvételi sorozat során én is
bekerültem az Államiba, ahol kemény 25 évet
tölthettem. Sajnos, elõtte le kellett a 2 katonai
évemet is tudnom, amely nekem nagy szomorú-
ság volt, mert már nagyon táncoltam volna, és
hivatalosan felmentést is kaptam, mint táncos,
csak elkésett a papír. De igyekeztem a katonasá-
gon is kihasználni a néptánc adta lehetõségeket,
csoportot alakítottam,mûsort készíttetünk,Hon-
védségi Ki Mit Tud-okon léptünk fel. Azért a
táncról akkor sem mondtam le. Felléptünk a
Hadsereg Fesztiválokon, Kijevbe is eljutottunk,
sõt, meg is nyertünk sok versenyt.
� Visszatérve az Állami Népi Együtteshez, ak-

koriban az 1960-as években élte éppen az együt-
tes hõskorát, igaz?
� Igen, ekkor még Rábai Miklós Kossuth-dí-

jas érdemes mûvész volt az együttes igazgatója,
mûvészeti vezetõje. Ekkor az együttes példaér-
tékûnek számított az egész országban az amatõr
néptánc mozgalom terén, és világhírûvé vált.
Talán ez az együttes volt az egyetlen, amely bár-
hová elmehetett a világban, megengedték, sõt
képviselte hazánkat. Amikor én 20 évesen oda-
kerültem, elég gyorsan beindult a táncos életem,
mert Rábai Miklós maga mellé választott
asszisztensnek,munkatársnak.Össze kellett állí-
tani a koreográfiákat, betanítani a táncosoknak.
1972-ben kinevezett férfi tánckari asszisztens
voltam, és innentõl kezdve az együttes vezetésé-
ben is részt vettem. Persze folyamatosan táncol-
tam a nyugdíjig. Sajnos 1974-ben meghalt
Rábai Miklós, és az együttesben nagy törés ke-
letkezett, mert nem tudták az utódját megtalálni.
Majdnem 6 évig megbízott igazgatók vezették
az együttest, számomra ez azért volt érdekes,
mert a nõi asszisztens kolleganõmmel a nya-
kunkba szakadt gyakorlatilag az egész együttes.
Az együttes repertoárját gondozni, betanítani
kellett, de mindenki dolgozott rendesen. Csak a
jövõ volt bizonytalan, az irányvonal-választás.
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EGYCSÉSZEKÁVÉ...

Kakuk Pállal
�Megpróbáltam a legjobbat kihozni abból, amit a sors juttatott nekem��
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Ekkor már nagyon erõteljesen felerõsödött a
táncház mozgalom, és akkor úgy döntöttek,
hogy Tímár Sándor lesz amûvészeti vezetõje az
együttesnek, aki elõtte a Bartók Táncegyüttest
igazgatta.
1976-ban végzett az elsõ néptánc osztály a

Magyar Állami Balettintézetben, amelyet még
Rábai Miklós szorgalmazott, hogy indítsák be
ezt a tagozatot is. Farkas Zoltán (Batyu),
Zsurávszky Zoltán (jelenleg a Budapest és a
Honvéd Együttes mûvészeti vezetõje) kiváló
szakemberek, akikmamár a néptáncmozgalom
irányítói, akkor már itt táncoltak az Államiban,
és egyszer csak vezetõjük lett egykori mesterük
a balettintézetbõl, Tímár Sándor. Egy teljesen
másfajta munka indult el, amelyben nekem na-
gyon fel kellett vennem a versenyt velük, mert
én nem az a generáció voltam, akik úgy tanulták
a néptáncot, mint õk, anyanyelvi szinten, gyûj-
téssel, táncírással, a Martin György által elem-
zett és tudományos módszerekkel. Én ezektõl a
gyerekektõl naponta tanultam különbözõ dolgo-
kat, táncokat, autentikus táncok színpadi feldol-
gozását. A fiatalabb nemzedék általában újítani
szeretett volna, volt némi konfliktus, hiszen a

Tímárnak képviselni kellett az együttes korábbi
vonalát, a régi együttes vonalat. Az említett fia-
tal táncosok közül négyen-öten kiváltak az
együttesbõl, akkor alakultmeg aKodály kamara
táncegyüttes, amelybõl késõbb lett a Budapest
Táncegyüttes. Ekkor lettem én a tánckarvezetõ
helyettesbõl tánckarvezetõ, Zsurávszky Zoli
után, 1983-tól nyugdíjig.
�Hányévutánmehetneka táncosoknyugdíjba?
� Sokáig nem volt ez a kérdés rendezve hiva-

talosan, egyéni elbírálás alapján mûködött a
Pénzügyminisztérium és a Kulturális Miniszté-
rium közös döntésével, de éppen az én idõmben
már sikerült végre elérni, hogy 25 év szakmai
gyakorlat után elmehessünk, 1992-ben mentem
nyugdíjba, akkor voltam 42 éves. De olyan ala-
csony nyugdíjat kaptam, hogy azután még töb-
bet kellett dolgoznom. akkor kezdtem együtte-
seket tanítani. A 90-es évek elején alapította
Szigetvári Józsi barátom és régi tanítványom a
százhalombattai Forrás Együttest, és 1994-tõl
meghívott oda tanítani. Így egyik napról a má-
sikra odakerültem hozzá, az alapítvány titkára
lettem, nap mint nap odajártam. Még az
Államiban táncoltam, de már akkor az amatõr
együttesekben tanítottam, a Vadrózsákban pél-
dául. Demenedzselni nem szerettem, én tanítani
szeretek, a tánccal, a mûvészeti dolgokkal fog-
lalkozni.
Százhalombattán megalapítottuk az ország-

ban elsõk között amûvészeti iskolát, ahová több
mint 250 gyereket vittünk be az iskolába, állami
támogatást szerezve. 15 éven át dolgoztam ott,
nagyon szép amatõr életem volt, az együttes na-
gyon hirtelen fölfejlõdött az ország vezetõ
együttesei közé, most egyedül õk, akik ötszörös
kiváló együttes díjat nyertek el, ehhez eléggé
erõteljes munkának kell lenni, hogy két évente
ezt a rangot meg tudja egy együttes tartani.
Amikor az én táncosaim, az alapítók lassan

elfogyták, a kinevelt csoportokat az én táncosa-

im kapták, meg így lassan kiment alólam az
együttes, kiöregedett. Ekkor megalakult az Ala-
pítványi Iskola, kiváltunk a városi mûvészeti is-
kolából, és önálló iskolát � a Pesovár Ferenc
Mûvészeti iskolát � alapítottunk, de itt az új ren-
delet szerint már nem taníthattam, hiszen kikö-
tötték, hogy fõiskolai végzettség kell a mûvé-
szeti iskolákban az oktatáshoz. Itt is asszisztens-
ként dolgozom Ráckevén, a szakmai végzettsé-
gemet elismerték, aMagyarÁllamiNépi Együt-
tes szakmai elismerését sem vehetik figyelem-
be, de ez engem nem zavar, mert mondtam,
hogy ha engem portásnak vesznek fel, akkor is
néptáncot tanítok.
Buday Gábor is megkeresett, hogy tudnék-e

itt tanítani, 2 napot Szászhalombattán voltam,
hétvégeken Ráckevére jöttem a felnõtt együttes-
nek koreográfiát tanítani. Budainé Ria kérte,
hogy segítsek be a gyerekeknek, ekkor jött létre
a Bokréta Együttes. Közben a ráckevei mûvé-
szeti iskola igazgatója, Szrimácz Ferenc is meg-
keresett, és meghívott néptánctanárnak. Azóta
itt tanítok és itt élek Ráckevén.
� Ekkor határoztad el, hogy leköltözöl a csa-

ládoddal Ráckevére?
� Szerencsés momentum volt ez is az életem-

ben, éppen 10 éve, az 50. születésnapomon.
Pesthez már semmi nem kötött, mindig úton
voltam, Százhalombatta és Ráckeve között in-
gáztam. Mindig el akartuk cserélni a pesterzsé-
beti lakást, amikor a volt óvodára kiírtak pályá-
zatot, amelyet szerencsésen én nyertem el. A vá-
ros vezetése nem bánta, hogy ittmaradok, és le-
hetõséget adott arra, hogy megvegyem ezt a há-
zat, amelyet 1 hónap alatt lakható állapotba hoz-
tunk, így nagyon örültünk. Az összes néptáncos
barátom, aki értett valamihez, itt dolgozott, segí-
tett a házon. Most már úgy érzem, mintha soha
nem laktam volna máshol� És az is annyira jó
volt, szokatlan Pest után, hogy itt ismét rám-
köszönmindenki az utcán�
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� A születésnapi gálán bemutatásra kerültek
a faragványaid is, de már korábban is lehetett
látni általad faragott szép tükrösöket, botokat,
eszközöket. A Ráckevei Alkotómûvészek és Mû-
vészetbarátok tárlatain is bemutattál néhány
szép faragást, sõt szobrot is láthattunk Tõled. Ez
a faragás új szenvedély, vagy már régóta mû-
veled?
� Ez egy régi kedvtelésem. Erdélyi Tibor ba-

rátom a Magyar Állami Népi Együttesben min-
dig faragott, õ nagy fafaragó mûvész volt, és az
öltözõben mindig farigcsált valamit, mi meg
néztük, próbálkoztunk. Kikapcsol, megnyugtat,
hiszen akinek a két keze el van foglalva, annak a
szelleme szabad. Saját magam szórakozására
csinálgattam elõször csanakokat, faliképeket,
népi használati tárgyakat. A kivitelezést már a
fantáziámra bíztam, de elsõsorban táncos je-
leneteket faragtam, ecseri lakodalmast, széki
táncházat, lõrincrévi táncokat, egy-egy táncos
figurát. Mostanában már az érdekel, hogy szo-
bor formájába öntsem, ennek kísérlete a Széki
pár és a Torzó Krisztus. Fához nehezen lehet
hozzájutni sajnos, de mindig kapok valahonnan
cseresznyefát, körtefát, diófát. Táncos tanítvá-
nyaimnak, kollegáimnak mindig faragok aján-
dékokat, szoktam elõadásokra, tanévzárókra,

akinek úgy gondolom, hogy megérdemli. Most
például az egyik tököli táncosomnak született
kisbabája, annak faragok bölcsõt ajándékba.
Most éppen Szigethalmon nyílik egy önálló

kiállításom.
� Nagyon sokat dolgozol, hiszen nemcsak

Ráckevén van csoportod�
� Igen, jelenleg három csoportot tanítok, a

ráckevei Bokrétákat, a Kévét, a Tököli Délszláv
Együttest lassan 8. éve, és a szigethalmi Sziget
Néptáncegyüttest.
�Nem vagy fáradt?
� Csak reggel. Nem vagyok fáradt, az egész

életem így telt, én ezt szeretem. Mindig este él-
tünk, elõadások, táncházak, éjfél elõtt ritkán ke-
rülünkmi táncosok ágyba.
�Mesélj valamit a családodról!
�Mondhatom azt, hogy táncos családomvan.

A nagyobbik öcsém aDunaNéptáncegyütesben
táncolt, felesége, aki az Állami Balettintézetben
végzett táncos volt, késõbb a gyõri színháznak
lett színházi táncosa. Amikor megalakult a
Gyõri Balett, akkor Markó Iván a sógornõmet
felvette, alapító tagja lett az együttesnek, az
öcsém pedig a Rába Táncegyüttest vezette. Je-
lenleg a sógornõm már nyugdíjas táncmûvész,
aki a Gyõri Balett balettintézetében tanít. Köz-

ben felnevelõdött a kislányuk, aki szintén elvé-
gezte a Táncmûvészeti Fõiskolát és jelenleg tán-
col a Gyõri Balettben.
A kisebbik öcsém amatõr vonalon idõnként

mellénk csapódott, de õ inkább a táncmásikmû-
fajához vonzódott, jó alkatú volt, magas, és ba-
lettozni tanult inkább. A Miskolci Nemzeti
Színház táncosaként ment nyugdíjba.
Felségemmel 1963-ban a miskolci Avas

Táncegyüttesben ismerkedtünk meg, korábban
õ is balettozott. Három lányom van, egy nevelt
és két közös, mindegyik táncolt valahogyan. A
két kisebb lányomközülMariann lett néptáncos,
itt tanít a környéken, Ráckevén, Kiskunlachá-
zán. Zsuzsi lányom is táncolt, de õ inkább éne-
ket tanult, járt a konzervatóriumba, majd opera
szakon végzett Németországban, Drezdában a
fõiskolán, ott is élnek a családjával, közben egy
operatársulatban énekel.
Anyám testvérei, négy bátyja mind a szanyi

Bokréta Táncegyüttesben, a régi �gyöngyös-
bokrétás� idõkben ott táncolt. A hagyományo-
kat ápolták, és nekünk a nyári nyaralás mindig
nagy élmény volt, nagy hatással voltak ránk
azok a nyári esték, amikor láttuk õket táncolni.
� Van kedvenc tájegységed, táncod?
� Én ilyet nem tudok kiemelni, a férfi táncok
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közül a legényeseket szeretem, az erdélyi legé-
nyeseket, pontozókat, amelyek nagyon nagy tel-
jesítményt követelnek. Azokat tudni és táncolni
nagyszerû érzés, izgalmas.
� Erre a születésnapi mûsorra hogyan készül-

tél?
� Szerettem volna meghívni azokat az együt-

teseket, akikkel dolgoztam, a koreográfiáimból
minél többet megmutatni, mivel az én életem ez
volt, hogy hány helyen hány emberrel dolgoz-
tam, ez amûsor inkább egy összefoglalásnak ké-
szült, nem emlékmûnek, hiszen még rengeteg
tervem, vágyam, feladatom van. Egyszerûen né-
ha jó összegezni az ember eddigi teljesítményét,
és erre jó alkalomként kínálkozott ez a 60 év, ez
egy állomás. Ez nem az én születésnapom volt,
hanem tanítványaimnak a visszaemlékezései
azokra az idõkre, amíg velem dolgoztak, hiszen
nagyon sok ember néptáncos pályáját én indítot-
tam el, akik ma pl. a Balettintézetben tanítanak,
vagy vezetõ táncosok. A táncnak is van varázsa,
de nagyon fontos a tanító személye, hogy mit

tud, nemcsak, mint elõadómûvész, hanem mint
ember is mutatni, ami a gyerekeket megfogja.
Én éreztem ezen az estén is a szeretetüket, a
tiszteletüket, és nekem ez nagyon fontos, hogy
amit tõlem kaptak, azt megbecsülik.
Itt szeretném megragadni az alkalmat, hogy

megköszönjem mindenkinek, aki eljött, ott volt,
velem ünnepelt, a sok kedves szót és ajándékot,
és Petre Bélának a finom szendvicseket, aki
egyébként is rengeteget segített már nekünk.
Hála Istennekmégmindig táncolok, bírom és

jólesik, de naponta kell gyakorolni, hogy benne
legyél.
� Van egy másik arcod, amelyet mostanában

villantottál meg nekünk. A Város 20 éves évfor-
dulóján rendezett jubileumi ünnepség keretében
egy esti koncerten a mûvésztanárokkal adott ko-
molyzenei koncerten rácsodálkoztunk, hogy do-
bolsz, még ehhez is értesz?
� Szeretek dobolni, hiszen a tánccal együtt jár

ritmus, tehát valahogyan adódik nekem ez amû-
faj is. Már Miskolcon is kezdtem dobolni, csak

úgy magamtól, a
Szabad Európán
hallgattam a beat
zenéket és próbál-
gattam vödrökön,
lábasokon. Úgy ala-
kult a sor, hogy a
katonaság alatt ala-
kítottunk egy zene-
kart, amelyikben
dobolni kezdtem.
Különbözõ zeneka-
rokban doboltam,
az Öt órai teától
kezdve, tisztiklu-
bokban, bárokban,
mûvelõdési házak-
ban bálokon, a hat-
vanas évek zenéit.

Aztán abbamaradt� igaz, a délszláv táncok ta-
nításánál az ütõs hangszereken én doboltam. Fe-
leségem szereti a komolyzenét, a zene irodalmát
így megismerhettem, az operaénekes lányom is
innen szerezte a vonzódását. Amikor itt a
mûvészeti iskolában megalakult a tanári kama-
razenekar, akkor felmerült, hogy ha olyan zene-
mûvet játszanak, amelyikben lehet dobolni, ak-
kor beszállnék. Hát, így dobolokmost ismét�
� Számos elismerésben részesültél, elmonda-

nád ezeket?
� A régi idõkbõl legelõször azt a díjat kaptam

meg, amelyre én büszke vagyok, hiszen abban
az idõben ezt is egy közösség szavazta meg: �A
Szocialista Kultúráért Díjat�, A Táncmûvészeti
Szövetség Nívó-díjban részesített 1991-ben,
Szászhalombattán �Közmûvelõdési Díjat� kap-
tam, a megyétõl �Megyei Népmûvészeti Díjat�,
a Magyar Állami Népi Együttestõl az �Örökös
TagságiDíjat� az elsõk ítéltékmeg nekem. Ezek
nagyon sokat jelentenek számomra, a szakma és
a közösségek részérõl elismerés, ahol, akikkel
dolgoztam együtt.
� Lehet azt mondani, hogy a világot bejártad

az együttesekkel, hol, merre voltál?
� Igen, volt szerencsém sok országba eljutni.

Észak-Amerikában voltam3x3 hónapig azÁlla-
mival, majd a Forrással is eljutottam. Dél-Ame-
rikában 5 országban: Costarica, Panama, Ko-
lumbia, Nicaragua, Brazília. Még a vakbelemet
is Amerikában vették ki, ott sikerült rosszul len-
nem. Az Államival 3 hónap alatt 80 elõadásunk
volt, busszal, nagyon-nagyon nehéz munka, fá-
rasztó volt, és közben én voltam az ún. útimar-
sall, aki felelõs volt az indulásért, a szállodai el-
helyezkedésért, a csomagokért, a betegségekért,
fogfájásért stb., az ülésrendért a buszon, a próbá-
kért� nem is tudom, hogyan bírtam, háromszor
is. De az ember ezen nemgondolkodott akkor�
Jártam Canadában, a Szovjetunióban több-

ször természetesen, a Távol-Keleten, Japánban,
Tajvanon, Fülöp-szigeteken, Mongóliában,
Afrikában, Európa szinte minden országában.
Ausztráliában nem voltam, talán odamár el sem
jutok, demég Indiába vágyom.
� Elégedett vagy a rád kirótt sorssal, a dönté-

seiddel?
Úgy érzem, hogy nekem valahogyan mindig

elémjöttek a sorsdöntõ fordulatok, amelyeket el-
fogadtam, nem én mentem eléjük, hiszen nem
tudtambefolyásolni sokmindent: a katonaságot,
hogymeghalt RábaiMiklós, hogyTímár Sándor
lett az új vezetõ, hogy jött egy új néptáncos
szemléletû nemzedék, hogy lehetõségem lett,
hogy elkerüljek Pestrõl.Mind olyan dolog, ame-
lyet nem is lehetett igazából máshogyan csinál-
ni, és én minden helyzetben megpróbáltam a
legjobbat kihozni abból, amit a sors juttatott
nekem.

Jáki Réka
Fotók: DarabontMária
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Patay László �Így készült� kiállítása, amely
válogatást mutat be faliképeinek elõkészületei-
bõl, vázlataiból, kartonjaiból, munkafotóiból, és
Siklósi Attila festményeinek tárlata nyílt meg
május 9-én a Pest Megyei Múzeumok Igazga-
tóságához tartozó �Árpád� Muzeális Gyûjte-
mény és Kiállítóhely emeleti idõszakos termei-
ben a Patay László Emlék-kép(p) Közhasznú
Egyesülettel közös rendezésben.
Patay László, Laci bácsi ez év május 2-án lett

volna 77 éves, veje és tanítványa Siklósi Attila
pedig sajnálatos módon május 5-én éppen 5 éve
hunyt el. Ezért a család és a szakma szeretett
volna mindkettõjükrõl megemlékezni, hogy
mélységes tiszteletüket és szeretetüket szemé-
lyük, mûvészetük, alkotásaik iránt kifejez-
hessék.
A kiállítás Patay-terme rendhagyó módon

nem Laci bácsi festményeit mutatja be, hanem
hogy milyen elõkészületek, mennyi vázlat, gon-
dolkodás, elõmunkálat elõzte meg azt a hatal-
mas teljesítményt, amely során aMester beborí-
totta csodálatos seccóival, falfestményeivel a
szegediDóm, a gyulai, a békéscsabai, a ráckevei
katolikus templom és még számos egyéb épület
több ezer négyzetméternyi falait.
Fecske András mûvészeti írót, Patay László

baráti tisztelõjét, mûvészetének talán legelmé-
lyültebb ismerõjét kértem, mondja el gondola-
tait errõl a kiállításról:
�Az egész kiállításról nekem rögtön az jutott

eszembe, amikor megnéztem a vázlatokat, hogy
akkor, amikor a Laci készítette a békéscsabai,
erzsébethelyi templomot, akkoriban találkoztam
egy ott született festõmûvésszel, akitõl megkér-
deztem: � Miért nem jelentkeztél te, hogy meg-
csináld ezt a templomot, elvégre ez a te szûkebb
pátriád?Mélyen a szemembe nézett, és azt vála-
szolta: � Egyszerûen azért, mert én egy vonalat
nem tudtam volna meghúzni egy akkora felüle-
ten, amelyen a Patay dolgozik.
Ha ebbõl a végtelen õszinte mondatból indu-

lunk ki, amelyet egy egyébként nagyon jó festõ
mondott, akkor rögtön Patay László festészeté-
nek leglényegesebb részéhez is értünk.
Valóban úgy van, hogy ahhoz, hogy valaki

több ezer négyzetméternyi falmunkát készítsen �
és ez teljesen mindegy, hogy szakrális vagy pro-
fán � ehhez a teljesítményhez nem csak adottsá-
gok kellenek, hanemaz adottságok olyan kreatív
együttállása, amelyet már-már zsenialitásnak is
nevezhetünk. Itt a kiállításon lehet látni a szege-
di Dóm kupola-seccóját, amelyet hogy valaki
abban a magasságban, abban a méretben szak-
mailag és mûvészileg prezentálni tudjon, ahhoz
nem elég, hogy megtanulta ezt a szakmát, a mu-
rális alakítást, hanem szükséges hozzá az az
életút, amellyel Patay rendelkezett. Egyáltalán
ilyen méretû kupolát, ahol görbült felületre kell
alakokat rajzolni, amelyeket egészen másképp
kell megfesteni, mint ahogyan kinéznek alulról,
azt az utóbbi fél évszázadban nemigen csinált
senki. Akkor, amikor azt mondom, hogy Patay
László festészete, akkor egyrészt gondolunk
azokra a táblaképekre, amelyek amagyarmûvé-
szettörténelemnek megbecsült darabjai, ugyan-
akkor viszont gondolunk egy olyan munkásság-
ra, amelyek a magyar mûvészettörténelemnek
nemcsak megbecsült darabjai, hanem elsõ he-
lyen jelzett darabjai, beleértve az összes többi
murális magyar festõt, még Aba-Novák Vilmost
is. Ahhoz, hogy a �Patay Lászlóságot� valaki
meg tudja fejteni, ahhoz ezt a két dolgot együtt
kell szemlélni.
Ez a kiállítás érdekes azért is, mert egy tanít-

vány és egy mester mutatkozik meg együtt, ame-
lyek az ellentétek sarkain kerültek össze: Lacinál
a nagy munkák vázlatait, Attilánál pedig kész
mûveket láthatunk táblaképekben. Érdekes még
ez a kiállítás azért is, mert itt el lehet csemegézni
a vázlatokon, bár a nagyközönség nem láthatja
mellette a készet, de szakmai szempontból ez a
kiállítás nagyon átfogó. Van a kiállításban egy
kép, amelyik kilóg a sorból, az a táblakép, ame-

lyen Patay a szegedi
Dóm festése közben
ábrázolja magát egy
hatalmas ácsolaton.
Ez azért fontos, mert
szimbolikus módon
azt jelenti, hogy ah-
hoz, hogy valaki ezt a
munkát meg tudja
valósítani, ahhoz
olyan nagy �ácso-
lat� is szükséges,
amelyet ábrázol, de
ez szimbolikusan a
szakmai tudás ácso-
latát is jelenti a fest-
ményen.

Ennek a típusú munkának technikai eszközei
is vannak persze: kell hozzá egy nagyon erõs
diavetítõ, amely elé egy szálat odaraknak, és az
a kupolában meg tudja mutatni, hogy hol egye-
nes, és ha közel megy a festõ, akkor már látja,
hogy az nem egyenes, hanem görbe, úgy kell te-
hát görbénekmegfesteni, hogy alulról egy szem-
szögbõl egyenes legyen.
Másrészt egy olyan hatalmas anatómiai tudás

szükséges, amely egy anatómiai tanszék profesz-
szorának, Patay Lászlónak a birtokában volt, aki
20 évig vezette Barcsay tanszékét, neki ez nem
jelentett problémát. Patay évtizedeken keresztül
európai nagy mestermûvek alapján képezte ki
szakmailag magát erre a feladatra, a leg-
nagyobbaktól tanult. Barcsay osztályában is õ
volt a legjobb, nem véletlenül bízta rá Jenõ bácsi
a tanszék vezetését. Sokalakos kompozíciói mind
a németalföldi festészethez nyúlnak vissza.

16 2009. június
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Patay és Siklósi kiállítás
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Patay murális festõi stílusának leglé-
nyegesebb eleme, amelyet õ maga is
elégszer hangoztatott a tanítványainak:
ahhoz, hogy az ember egy több méteres
figurát a falon hitelesen prezentáljon,
ahhoz modell szükséges. Végig mindent
lemodellált, itt a ráckevei templomban
is, tudta, hogy a modell nem csak akkor
kell, amikor valaki fõiskolán tanul.
Minden egyes munkájához milliónyi
skiccet készített. A ráckevei templom
seccó-rendszeréhez is rengeteget elõ-
dolgozott. Ez a templom az utolsó igazi
grandiózus fõmûve � mondhatjuk � eb-
ben a mûfajban, hiszen középen a
Jákob lajtorjájához igazít mindent az
óriási térben. Hitelesen, illúziókeltõen
készítette el a figurákat. Nyilvánvaló,
hogy fiktív tereket is használ, egyik he-
lyen domb, másik helyen völgy tûnik fel,
a kettõ találkozását össze kell dolgoz-
nia, ehhez kell a zsenialitás, a kompozí-
ciós készség.
Siklósi Attila táblaképeinél az elsõ,

ami feltûnik, amelyet Attila nem tud, de
nem is akart soha letagadni, hogy mi-
csoda kapcsolat van apósa és közötte.
Attila rendszeresen dolgozott Laci bá-
csi összes murális munkáján, és igazá-
ból most õt kellene kérdezni errõl, hogy
hogyan készültek ezek a seccók. Attila
táblaképeiben is fel lehet fedezni aMes-
ter hatását, ami egyáltalán nem baj,
sõt� Már csak az, hogy temperában
dolgozik, ritka manapság. De kijönnek
sajátosságai, önálló gondolatmenetei,
a �Magassági rekord� címû festmé-
nyén például. Az üveg felhõkarcolók
elõtt repül egy illúziót keltõ kis papírre-
pülõ. Ebben a kiállításban Siklósi Attila
nemcsak tanítványi minõségében van
jelen, hanem önálló festõként is, sõt
még néhány verse is olvasható.
Meleg szívvel ajánlommindkét kiállí-

tást azoknak, akik Patay Lászlót és
Siklósi Attilát ismerték, szerették, és
azoknak is, akik alkotásaikat, mûvésze-
tüket értik, szeretik és tisztelik, vagy
ezután szeretnék jobbanmegismerni.�
A kiállításokat a nagy érdeklõdés-

re való tekintettel meghosszabbítot-
tuk a nyári idõszakra!
PatayLászló �Így készült� címû ki-

állítása: szeptember 2-ig látogatható.
Siklósi Attila emlékkiállítása: jú-

nius 4-tõl július 1-jéig szünetel, majd
július 1-jétõl szeptember 2-ig ismét
megtekinthetõ.
Minden érdeklõdõt szeretettel vá-

runk!
Jáki Réka

fõmuzeológus-kulturális szervezõ

kk ii áá ll ll íí tt áá ss  ee gg éé ss zz ss éé gg  pp rr oo gg rr aammookk

VÉRADÁS!!! TARTSON
VELÜNK!

Kedves Véradók, potenciális Véradók, kedves
Olvasók!
2009-ben másodszor szervezett a Magyar Vörös-

kereszt véradástRáckevén, június 18-án 12�18 óra
között, az ÁcsKárolyMûvelõdési központban.
Szeretném felhívnimindenkinek a figyelmét, hogy

idén még 2 véradás lesz városunkban, és már nem
délelõtt. A márciusi magas létszám és a vélemények
alapján ezentúl marad a 12�18 óra közötti idõpont a
ráckevei véradásokra!!! A további idõpontok: szep-
tember 24. és december 3., 12�18 óráig. Biztosan
mindannyian tudják, hogy 3 havonta egy véradás
nem terheli meg a szervezetet, sõt, inkább elõsegíti a
sejtek regenerálódását.
Amennyiben bárkinek kérdése merülne fel a

véradásokkal kapcsolatban, kérem látogasson el a
www.veradas.hu oldalra vagy a Magyar Vöröske-
reszt honlapjára. A helyszínen pedig egy jókedvû
kis csapat várja Önöket. Tartsanak velünk!!!

SzõllõsyNikoletta helyi szervezõ

MMééhhnnyyaakk sszzûûrrééss
Az önkormányzat Egészségügyi és Szociális Bizott-

sága úgy határozott, hogy a nõk, az édesanyák egészsé-
gére is fordítsunk több figyelmet!
Szerény eszközeinkkel szeretnénkmegszólítani a rác-

kevei nõket, édesanyákat, hogy használják ki a Szakor-
vosi Rendelõintézetben nyíló lehetõséget, ingyenes
méhnyak szûrésen való részvételt.
A tényleges szûrõvizsgálati napok júniusban lesz-

nek, az alábbi csütörtöki napokon:
június 4-én, június 11-én, és június 25-én

16.00 órától�18.00 óráig.
Kérjük, hogy a torlódások elkerülése céljából lehetõ-

leg elõzetes telefonos egyeztetéssel jelentkezzenek a
24-523-395-ös telefonszámon.

Egészségügyi és Szociális bizottság

AAzz iiddeejjéébbeenn ffeelliissmmeerrtt mmeellllddaaggaannaatt
ggyyóóggyyíítthhaattóó!!

A korai felismerés eszköze a mammográfiás szûrõ-
vizsgálat.
A Ráckevén lakó 45-65 éves nõk, akik utolsó mam-

mográfiás vizsgálata óta eltelt két év, meghívólevelet
kapnak, amin szerepel, hogymikor várják õket a
Flór FerencKórházban
(2143Kistarcsa, Semmelweis tér 1.
tel.: 06-28/507-126) vizsgálatra.
Vegyen részt Ön is a mammográfiás szûrõvizsgála-

ton!
A szûrõvizsgálat ingyenes.
Információ: ÁNTSZKözép-magyarországi
Regionális Intézete Tel.: 06-1/465-3823
A lehetõség adott! Éljenek vele!
2009. május 15.�június 4.

Június 1. hétfõ
Pünkösdölõ címû év végi néptáncbemutató
mûsor 17.00
Június 2. kedd
Gyermekruhavásár 9.00�12.00
Június 4. csütörtök
ÕszidõNyugdíjas Klub soros összejövetele

16.00
Június 5. péntek
Fotóklub 17.00
Június 5�7. péntek�vasárnap
János Vitéz Napok
Június 9. szerda
Termékbemutató 16.00�17.30
Június 18. csütörtök
Tóth Julianna szobrászmûvész kiállításának
megnyitója 18.00
Június 19. péntek
Fotóklub 17.00
Június 29. hétfõ
Baráti Kör soros összejövetele 18.00
Bernard Le-Calloc: Kiszabadított magyar
rabok Franciaországban

Kiállítások:
KeveGaléria

Serényi H. Zsigmond festõmûvész, grafikus
Amûvekmegtekinthetõk 2009. június 14-ig.
Tóth Julianna szobrászmûvész
Megnyitó: 2009. június 18. (csütörtök) 18.00
órakor a KeveGalériában.
Amûvekmegtekinthetõk 2009. július 19-ig.

Városi Képtár
A XX. századi természetelvû festészet és a
város környékén élõ mûvészek bemutatkozá-
sa, valamint PatayLászló �Munkácsy-díjas �
festõmûvész állandó kiállítása tekinthetõ
meg.

Rendszeres foglalkozások
� Minden hétfõn és szerdán 18.30-tól modern
tánc � Minden szerdán 14.30-tól nyugdíjas
torna � Minden pénteken 18.00 órától a
Dínomdánom Népzenei Együttes próbái �
Minden pénteken 19.30 órától a Kéve Nép-
táncegyüttes próbája � Hétköznap délutánon-
ként a BokrétaNéptáncegyüttes gyermekcso-
portjainak próbái

Szolgáltatásaink
� Terembérleti lehetõség: 35�120 m2-ig. Ter-
meink alkalmasak elõadások, konferenciák,
gyûlések, bemutatók, mûsorok, vásárok ren-
dezéséhez, lebonyolításához. Biztosítani tu-
dunk hangosítást, projektoros kivetítést, búto-
rokat, plakátozást. � Ráckevei Újság kapható!
� Ingyenes Internet elérési pont.
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A pedagógiában nincse-
nek csodák, vagy csak ritkán.
Az eredmények hosszú, fo-
lyamatosan magas színvona-
lon végzett, kitartó munka
következményeként szület-
nek. A tanári hivatás eseté-

ben, ráadásul a pedagógus nem önmaga a siker
egyetlen kovácsa, hanem egy másik, ifjú em-
ber, a diák. A kisvárosi gimnázium lehetõségei
mindenféle tekintetben meglehetõsen szûkek.
Anyagiak tekintetében egészen biztosan. Egy
iskolai közösség vagyonát azonban a szellemi
kincsek adják! A pénz hiánya megnehezíti
ugyan a mindennapi életet, de aki a nevelésnek
szenteli életét, az más szemüvegen keresztül
nézi a világot!
Az a teljesítmény, amelyet a ráckevei Ady

Endre Gimnázium nevelõtestülete az elmúlt
idõben közösen elért, a versenyszférában egé-
szen biztosan �hat számjegyû elismerést� je-
lentene. A tanárember számára a siker kiváltot-
ta könnycsepp csillogása a diák szemében a ju-
talom, mert tisztában van vele, hogy a munka
prémiumamaga amunka.
Iskolánk több tanulmányi és sportversenyen

képviselte az elmúlt napokban, hetekben nem-
csak városunkat, de Pestmegyét is. A nyolcadi-
kos Göllény Bettina a régiós fordulót megnyer-
ve az Országos Alapmûveltségi Matematika
Versenyen húsz versenyzõbõl a tizedik lett.
Diákunk egyébként a Zrínyi Ilona Matematika
Verseny legjobb ráckevei díjazottja volt. Osz-
tálytársa, Bagyinszki Szilvia az Országos
Német Nyelvi Versenyen képviselte Pest me-
gyét. Régiónkból hárman jutottak el erre a

szintre, a másik kettõ budaõrsi diák. Tanulónk
a 17. helyen végzett az országos döntõn. A
nyelvi elõkészítõs Horváth Petra Pest megyét
képviseli gerelyhajításban az országos bajnok-
ságon, elsõ helyen bejutva. Jó elõjel, hogy ne-
gyedik lett az Atlétika Világnapján rendezett
megmérettetésen.
A címben jelzett kifejezésre az intézmény a

röplabda tekintetében biztosan rászolgált. Az
elmúlt több évtizedben rangot vívott ki magá-
nak ez a sportág Ráckevén. A múlt eredmé-
nyeire büszke gimnáziumunk, de jelenünk is
megelégedettséggel tölt el. A többmint egy év-
tizedes mûködési szünet után újjá szervezõdõ
fiú röplabda csapatunk a Diákolimpia Orszá-
gos Döntõjében Debrecenben a két házigazda
iskola mögött a harmadik helyen végzett, már
másodszor. Az országban fiú röplabdában két
központ biztosan van, a 220 ezer fõs Debrecen
és a 10 ezer lakost számláló Ráckeve! A leány
röplabdában,melynekmûködése töretlen az in-
tézmény életében, jelentõs múltbeli sikerekkel
büszkélkedhetünk. A magas színvonal megtar-
tása legalább akkora eredmény, mint az elsõ si-
ker elérése. Az Országos Diákolimpián (mely-
nek mezõnye kétszerese a fiúkénak) válogatot-
tunk Nyíregyházán a hetedik helyet szerezte
meg. Bosszantó, hogy a körmérkõzések követ-
keztében olyan csapat ismegelõzte,melyet leá-
nyaink legyõztek, és kétszer annyi mérkõzést
nyertek, mint az ötödik helyezett.
Természetesen, mint a fentiekben mindkét

csapat Pest megye legjobb válogatottja is volt a
bajnokságokon.
Végül, de nem utolsó sorban az eredmény

külsõ elismerését jelenti, hogy lányaink a régiót
fogják képviselni a lengyelországi Legionowo-
ban (Mazowia tartomány). Tizenöt csapattal
(Belorussziától Kínán át Tunéziáig) mérik
össze erejüket a Nemzetközi Leány Röplabda
Bajnokságon.
A sikernekmindig sok gazdája van, esetünk-

ben azonban nevesíthetõ. A diákok fentiekben
részletezett sikeres munkája mögött felkészítõ
tanárok állnak: Farkas Zsuzsanna, Dulczné
Lerner Erika, Ujvárosi Levente és Sándor
Róbert kollégáim.
A sportesemények támogatásáért köszönet

illeti Dr. Dávid László polgármester urat, Dr.
Szûcs Lajos elnök urat, illetve a Pest Megyei
Sportalapítványt, valamint Ráckeve Város
Képviselõ-testületét, az Ipari Park Kft.-t szak-
osztályaink pénzügyi támogatásáért.
Az eredmények ismertetését így tanév végén

még folytathatnám, hiszen megyei és régiós
versenyeken további szép helyezéseket értünk
el. Természetesen a nevelõtestület végezte napi
munkáját, példának okáért: 98 diákot juttathat
szép eredményû érettségi vizsgához�az eddig
ismert elõjelek szerint (írásbeli vizsgák).
Köszönöm egész éves áldozatos munkáju-

kat, hogy napmint nap utat találnak �az ifjú szí-
vekhez�. Köszöntöm rajtuk keresztül minden
pedagógus kollégámat, az 1952-ben UNESCO
határozattalmegszületett Pedagógus nap alkal-
mából.

Molnár László
igazgató
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FFellegvárellegvár

Március 24-én izgatottan indultunk Paksra, az országos
elõdöntõ helyszínére. Nem tudtuk milyen csapatokra számít-
hatunk, de az edzõnk, Ujvárosi Levente mindenre felkészített
minket. Kaposvár és Paks csapata ellen játszottunk. Nagy
örömünkre mindkét csapatot levertük, így 20 év után Rácke-
ve V. korcsoportos leány röplabda csapata bejutott az Orszá-
gos döntõre (Magyarország legjobb 8 csapata közé, többmint
140 csapatból), amely április 17-19-én került megrendezésre
Nyíregyházán. Külön örömünkre szolgált, hogy sofõrünk
ígéretét betartva, mindenkit hatalmas hamburgerrel jutal-
mazott meg. Az országos döntõig csupán egy hónapunk volt,
ezért a következõ hetekben még keményebben kellett edze-
nünk. A heti négy edzés és jó pár edzõmérkõzés még inkább
összekovácsolta a csapatot.
Elérkezett az indulás napja (április 17). Félve, de bizakodva

vágtunk neki a hosszú útnak. Négy óra elteltével megérkez-
tünk nyíregyházi szállásunkra, a kollégiumba. A belépõkár-
tya kiosztása és rövid megbeszélés után egyenpólóban (amit
ott kaptunk ajándékba) indultunk a megnyitóra. Itt végre
szembesültünk ellenfeleinkkel. Egy óra múlva megtudtuk a

Röplabda diákolimpia országos döntõ V. korcsoport
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Az idei tanévben úgy gondoltuk kolléganõm-
mel, Radácsi Zsuzsa nénivel, hogy megpróbál-
kozunk egy túraszakkör szervezésével. Bár az
elmúlt években is egy-egy alkalommal szervez-
tünk túrát, ezt a próbálkozásunkat egy kicsit
másképpen gondoltuk. Havi rendszerességgel
terveztük a kirándulásokat, amelyeket sajnos
nem mindig sikerült betartanunk. De hogy ne
essen csorba tervünkön, tavasszal �bepótoltuk�
az elmaradásokat, kicsit gyakrabban indultunk
útnak.
S miért írtam a címben a �kezdõknek� kifeje-

zést? A jelentkezõk többsége az 1-2. osztályok-
ból került ki, de azért akadtak néhányan a fel-
sõbb évfolyamokból is. Igyekeztünk a progra-
mot úgy összeállítani, hogyha a nagyobbak ked-
ve megjön, csatlakozhassanak hozzánk. Azért
az �aktívmagot�mégis a kicsik képviselték.
Szeptemberben � bemelegítésként � Sziget-

becsére látogattunk el, bejárva a Tõzike tanös-
vény valamennyi zegzugát.
Az elsõ út sikerén felbátorodva októberben

már merészebbek voltunk. Nekivágtunk a he-
gyeknek! A cél Biatorbágy volt, ahol a Nyakas-
kõ környékét barangoltuk be. Szerencsére né-
hány nagyobb testvér is elkísért bennünket, mert
a sziklásabb, meredekebb szakaszoknál szükség
volt a segítségükre.
Ezután hosszabb szünet következett. A no-

vemberre-decemberre tervezett túráinknak nem
tudtunk nekivágni, az idõjárás nem akart mel-
lénk állni.
Közben azonban � hogy ne maradjunk moz-

gás, sport nélkül � beneveztünk a városi futóver-
senyre, a Mikulás futásra. Jó volt látni, milyen
sokan teljesítették ezt a próbát is.
Februárban újra eljött a mi idõnk. Szánkók-

kal, bobokkal felszerelkezve nekivágtunk a Bu-
dai-hegységnek. A Hármashatár-hegy jó úti cél-
nak tûnt, hiszen a hosszú, fárasztó, �hótaposó�
túrát egy kis szánkózással zárhattuk a hegy tete-
jén.
Ezután szinte kötelezõnek tûnt újabb téli túrá-

ra indulni. Itthon már-
már tavasz volt, a szü-
lõk kétkedve fogadták
a felhívást: �Szomba-
ton ismét megyünk!�
Mivel Budán már elol-
vadt a hó, más helyet
kerestünk. S jött az öt-
let: Dobogókõ! Az In-
ternet sok havat ígért,
mégis egy kicsit bi-
zonytalanok voltunk.
No de egy próbát meg-
ér! Nem kellett csalód-
nunk. A megérkezés-
kor már láttuk, nem

lesz könnyû dolgunk. Aztán hamar kiderült, tú-
ráról szó sem lehet, hiszen a térdig érõ hóban
csak a szánkópályáig tudtunk eljutni. �Bána-
tunkban� óriási szánkócsatába kezdtünk, ami
pótolt mindent.
Márciusban ismét a síkságé volt a szerep. Be-

neveztünk azAdyEndreGimnáziumTerepnyû-
võ Menõmanók Túraszakosztálya által szerve-
zett Ács Károly Emléktúrára. Erre a napra mi is
igazi �terepnyûvõkké� váltunk. A 15 km-es tá-
vot választottuk. Örömteli volt, hogy néhány
szülõ is vállalta, elkísér bennünket. Ez a túra
ékes bizonyítéka volt annak, nem kell mindig
messzire utazni azért, hogy egy kellemes sétá-
ban elfáradjunk, és sok szépet láthassunk.
Április elején szép számmal neveztünk be a

Nyuszifutásra is, majd egy �tanulmányútra� in-
dultunk. Célunk a pilisborosjenõi Kevélyhegyi-
tanösvény bejárása volt. Bár távolságban nem a
leghosszabb, mégis talán a legkeményebb pró-
batétel volt. Csodálatos helyeken jártunk: több
barlangot felfedeztünk (Szódás-barlang, Mac-
kó-barlang), megnéztük az �Egri várat�, melyet
az Egri csillagok címû film forgatásához építet-
tek itt fel, aztán felérve a hegytetõre siklóernyõ-
sök tartottak rögtönzött bemutatót nekünk.
Az utolsó, májusi túrát igyekeztünk egy kicsit

�lazábbra�, játékosabbra szervezni. A Vértesbe
indultunk, két úti céllal. Elõször a gánti � már
nemmûködõ � bauxitbányához mentünk, ahon-
nan néhány órát eltöltve, kövekkel, �kincsekkel�
felpakolvamentünk tovább. EzutánCsákvár kö-
vetkezett. A Haraszt-hegyi tanösvény bejárása
nem tûnt oly megerõltetõnek, így a hegytetõn,
egy hatalmas tisztáson játszhattunk, heverész-
hettünk, napozhattunk egy jót.
Az úton hazafelé � mint már oly sokszor � el-

hangzott a bûvös kérdés:
�Mikormegyünk legközelebb?�
A gyerekek kitartása, lelkesedése csak egy

választ engedhetett meg:
�Szeptemberben újra útrakelünk!�

Szadainé LernerMónika

Barangolások kezdõknekcsoportbeosztást, melynek nem örültünk,
ugyanis a nehezebbik csoportba kerültünk. A
nap folyamán egy meccsünk volt a budapesti
Veres Péter Gimnázium ellen (Országos ama-
tõr bajnokok), amelyet megnyertünk. Ez nagy
lendületet adott a további napokra. Vacsora
után megismerkedtünk a többi játékossal, és
szoros barátságokat is kötöttünk.
A második napot a címvédõ csapattal (Nyír-

egyháza Vasvári Pál Gimnázium) kezdtük.
Tudtuk, hogy nehéz lesz, mi mindent megpró-
báltunk. Társaink szurkolása és küzdelmünk
nem volt elegendõ a gyõzelemhez. Délután a
másik nyíregyházi csapattal (ZayAnnaGimná-
zium) játszottunk. Szoros mérkõzés volt, de fá-
radtságunkra foghatóan elvesztettük a meccset.
Következtében körbeverés �áldozatai� lettünk,
így másnap a 7. helyért játszhattunk. Késõ dél-
után erõt vettünk magunkon, és bánatunk elle-
nére ellátogattunk a Nyíregyházi Vadasparkba.
A tagsági kártyának köszönhetõen a látogatás
ingyenes volt. Másnap korán reggel került sor
utolsó meccsünkre, melyet Miskolc csapata el-
len játszottunk. Amint az várható volt, nyer-
tünk, így Magyarország 7. legjobb V. korcso-
portos leány röplabda csapata lettünk. Ami
valljuk be, több mint 140 csapatból nem rossz
teljesítmény. Nem volt okunk az elkeseredésre,
még ha a második nap nem is úgy alakult, aho-
gyan azt elterveztük.Már csak az eredményhir-
detés volt hátra. A gyõztes csapat ismét Nyír-
egyháza csapata (Vasvári Pál Gimnázium) lett.
Ezután ismét hosszas út következett, végre

haza.Utazás közben végig az elmúlt napok ese-
ményeit taglaltuk. Mindenkiben pozitív élmé-
nyeket hagyott ez a 3 nap. Molnár László igaz-
gató úr, még aznap gratulált nekünk a kiemel-
kedõ eredményért, és megkérte edzõnket, hogy
hívjon el a döntõn résztvevõ csapatok közül
egyet egy barátságos mérkõzésre. Ez a mérkõ-
zés június 3-án, délelõtt kerülmegrendezésre az
Ady Endre Gimnáziumban. Mivel Pest megye
legjobb V. korcsoportos csapatának bizonyul-
tunk, meghívást kaptunk Lengyelországba egy
nemzetközi versenyre, ahol 16 ország méri
össze tudását.
Ezúton szeretnénkmegköszönni a csapat ne-

vében Újvárosi Levente tanár úrnak a felkészí-
tést és azt, hogy elviselt minket nehezebb nap-
jainkon is.
A felkészülést a Ráckevei Sportegyesület ke-

retein belül tehettükmeg. Köszönjük.
A csapat tagjai: Farkas Tünde (csk.), Major

Kinga, Szabó Zsanett, Budai Henrietta, Fekete
Bettina, Molnár Nikoletta, Lõrincz Enikõ,
Szombati Dóra, Dobolyi Orsolya, Bakos Rita
Ujvárosi Levente (edzõ).

Lõrincz Enikõ
MolnárNikoletta

Fekete Bettina
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Június régi magyar neve Rák hava, illetve
SZENT IVÁNHAVA. A hónap névadója Junó.
A hónap jelképe sárgászöld ruhás repülõ ifjú, fe-
jén éretlen kalászkoszorúval, jobbjában a hónap
jegyének, aRáknak jelével, baljában a hónap ter-
ményeivel teli tál.

Úrnapja:Apünkösd kettõs ünnepe utáni tize-
dik napra (csütörtökre) a katolikus naptárbanÚr-
napja esik. Ezen a napon �Krisztus titokzatos tes-
tét� az oltári szentséget ünnepli az egyház.

Június 8.Medárd. Ha Medárd napján esik az
esõ, negyven napig nem hagyja abba � Szent
Medárd püspök � (+545). A legenda szerint egy
�ünneprontó� társaságot, mely a táncolást a püs-
pök intésére sem hagyta abba, úgy kergetett szét,
hogy negyvennapos esõt imádkozott a nyakuk-
ba. Medárd ennek köszönhetõen lett a gazdák,
kertészek patrónusa. A Medárd napi esõzés a
tengeri eredetû légtömegek beáramlásával ma-
gyarázható.

Június 21.Acsillagászati nyár kezdete, ezen a
napon a leghosszabb aNap égenmegtett útja.

Június 24. Szent Iván napja. Keresztelõ Szent
Jánosnak, a magyar népdal �virágos� Szent Já-
nosának és az õsi fényszimbolikának közös ün-
nepe. A nyári napfordulótól mindössze 3 nap vá-
lasztja el. János és a napfordulat együtt ünneplése
azV. századtól általános.
A szentivánéji tûzgyújtás és a hozzá kapcsoló-

dó énekek elsõsorban az év leghosszabb napját
ünnepelték. Örömtûz volt tehát, fényt megtartó
mágikus céllal, de gyógyító hatást is tulajdonítot-
tak neki. Amáglyát a szokásos tûzre valón kívül
illatos virágokból és gyógynövényekbõl rakták.
A tûz körül elfogyasztott cseresznye � a néphit
szerint � a gyermekáldást segítette elõ. Az ünnep
fénypontja a tûzugrás is analógiás mágia volt.
Azt célozta, hogy a Nap mindig olyan magasra
�ugorjék�, mint e napon. Az ilyenkor szokásos
�ugróénekek� legismertebbje a �Magas a rutafa�
kezdetû népdal (a rutafa: a mesék, mítoszok
�napútján� álló világfa, a Tejút maga). A tûz-
ugrásnak tisztító és termékenységfokozó hatást
tulajdonítottak, és jósoltak belõle, az ugráló lá-
nyok férjhez menetelére nézve is. Pl. kivel ugrik
párban, ki elõtt ér földet stb.

Június 27. László. I. László király a magyar
lovagkor mintaképe. Pogány ízû mondák és le-
gendák vitéze. 49 éves korában érte szélhûdés.
Halálát követõen kultusza szinte azonnal virágba
szökkent. Sírja csodatévõ zarándokhely lett,
mondák és legendák fontákmár be életében is le-
gendássá nõtt alakját. Szentté avatását csak III.
Béla kezdeményezte 100 évmúlva.

Június 29. Péter és Pál. Péter apostol fejede-
lem. Pál a népek térítõ apostola. Igazságos, hogy
kiemelt helyen, és együtt szerepeljenek a naptár-
ban.
Péter és Pál napja az aratás kezdete.

IDÕJÓSLÁS
�A reggelimennydörgés esõt hoz vagy szelet.
�Ha délbenmennydörög, záporesõt várj.
� Hogyha Medárd pityereg, Negyven napig

csepereg.
� Ha Medárdon esett, a fû szépen kihajt, a

szõlõ is bõven terem, de a bor gyönge lesz.
� Szent Antal a gombát veti, ha napján az esõ

esik.
� �Péter-Pál aratáskor elõl jár�, �Péter-Pálra

búza érik, eljutunk az újkenyérig�.
� János napja elõtt kérjünk esõt, utána már

kéretlenül is jön.
Az állatok viselkedésébõl tartós szép idõt

jósoltak, ha:
� �a disznó sokáig heverész a sárban�
� �a magasan repülõ fecskék szép idõt jelen-

tenek�
� �hamég késõ este is szól a kakukk�
� �ha hangosan és sokáig kuruttyolnak a

békák�
(Az idõ a gazdamindenütt.)

SZÓLÁS,MONDÁS,
TALÁLÓSKÉRDÉS

�Lassú víz partotmos. (Mondják arra, aki las-
san, kitartóan, de célratörõen dolgozik valamiért)
� Nem sok vizet zavar. (Nem tud ártani senki-

nek, nem zavar senkit.)
� Szájába rág valamit. (Alaposan megma-

gyarázza, körülírja.)
� Sok idõ telik, míg gyermekbõl ember válik.

(Idõ kellmindenhez.)
JákiCsabáné
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Jeles napok � június

A körülbelül tíz hónapig tartó tanév június
közepe táján ér véget hazánkban. A diákok fel-
írják a táblára a �vakáció� szó betûit az utolsó
tanítási napokon. Legelõször csak az ó betût,
hogy aztán 8 nap elteltével megkezdõdhessen a
többmint két hónapig tartó nyári szünet.
A nyári szünetet legjobb aktív pihenéssel töl-

teni. Ehhez a különbözõ � napközis és bentlaká-
sos � gyermek- és ifjúsági táborok jól szerve-
zett, tartalmas közösségi programjai nyújtanak
leginkább segítséget. A vakáció idején a diá-
koknak lehetõsége nyílik megismerni Magyar-
ország és más országok különbözõ vidékeit,
alaposabban annál, mint azt az évközi egy-két
napos tanulmányi kirándulások megengedik.
Az ismeretek szerzésén túl egyes táborok (hon-
ismereti és vándortáborok) különösen alkalma-
sak arra, hogy megerõsítsék a diákok identitá-
sát, kötõdésüket szülõföldjükhöz, hazájukhoz.
A vakáció a családi együttlétek, közös nyara-

lások ideje is. A szülõk elfoglaltsága miatt
ilyenkor különösen nagy szerepet kapnak a
nagyszülõk is. A tartalmasan eltöltött vakáció
során a diákokmegtapasztalhatják az elsajátított
iskolai tananyag gyakorlati hasznosságát, az
átélt élmények hatására megerõsödhetnek, ma-
gabiztosabbá válhatnak.
Egy élményekben gazdag nyár életre szóló

élményt jelenthet minden gyerek számára, kü-
lönösen ha jól megszervezzük a nyarukat, hi-
szen az iskolai szünet elsõ néhánymámoros he-
te után a hosszú, semmittevéssel töltött napok
egyre fárasztóbbá kezdenek válni, mind a szü-
lõk, mind gyermekeik számára.
Három hónapnyi vakáció túlságosan hosszú

ahhoz, hogy a játszótéren, a strandon, vagy ki-
kölcsönzött vicces filmek nézésével gyorsan el-
illanjon.
A legtöbb szülõ a nyár jelentõs részében dol-

gozik, ugyanazokat a dolgos hétköznapjait éli,

mint az évmás idõszakaiban, nem ér rá napköz-
ben, este pedig túlságosan fáradt ahhoz, hogy az
egész napi otthonléttõl nyûgös gyermekeit fel-
vidítsa.
Akár otthon vagyunk a gyerekeinkkel, akár

egyedül vannak, vagy más vigyáz rájuk, min-
denképpen könnyebb a hosszú nyári napokat jó
hangulatban eltölteni, ha van valamilyen ter-
vünk az egész nyárra általában, és az egyes na-
pokra külön-külön is. A tanévzáró utáni elsõ na-
pokban a gyerekek számára persze épp az a jó,
hogy délig lustálkodhatnak, és egész nap azt
csinálhatnak, amihez csak kedvük szottyan.
Eleinte ez a látszólagos semmittevés is nagyon
pihentetõ lehet, hiszen, amire egész évben nem
jutott idõ, annak most mind neki lehet fogni: a
régi játékok és ruhák selejtezésétõl a gyerekszo-
ba díszítésén át a matricagyûjtemény rendezge-
téséig. A heverészés, zenehallgatás, firkálás, ab-
lakon kibámulás a tanév végi hajrától kimerült
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gyereknek néhány hétig nagyon pihentetõ.
Olyan tevékenység, amire év közben is szüksé-
ge lenne, csak akkor nincs rá idõ.
Néhány hét után azonban (úgy július elejére)

a lazítás tétlenségbe, unatkozásba csap át.
A legtöbb gyereknek az iskolai év alatt nem-

csak teher, de segítség is, hogy idejét és tevé-
kenységeit a hétköznapimenetrend jól átlátható,
kiszámítható mederbe tereli. Tudják, hogy mi-
kor hol kell lenniük, és azt is, hogy a különbözõ
helyeken mit várnak el tõlük. A szervezetlen-
ség, a szabályok és a gyerektársaság hiánya
azonban unottá, szorongóvá és nehezen fegyel-
mezhetõvé teszi még az általában együttmûkö-
dõ, szófogadó gyereket is. A tétlenségbõl faka-
dó inger- és kalandkeresés pedig szülõi segítség
és felügyelet nélkül ritkán vezet jóra.
A vakáció attól még vakáció marad, ha a fel-

kelésnek, az étkezéseknek és az esti takaródó-
nak továbbra is megvan a maga ideje. Lehet ez
késõbb, mint évközben, de attól még, hogy nyár
van, egy gyereknek ugyanúgy 9-10 óra alvásra
van szüksége.
Nagyobbacska gyerekekkel és kiskamaszok-

kal már nyugodtan megállapodhatunk egy kü-
lönleges nyári házirendben, mely némi otthoni
segítség mellett alapvetõen szabadidõs tevé-
kenységekbõl áll. A lényeg az, hogy valameny-
nyire elõre látható, megtervezett legyen. Ne
kelljen a gyereknek minden reggel az ágyban
fetrengve azon töprengenie, hogy felkeljen-e
egyáltalán, s ha igen, mégis mit csináljon. Nem
kell mindennapra valami extra programot kita-
lálnunk, a vidámpark és az élményfürdõmarad-
hat továbbra is a hétvégékre. El lehet néha men-
ni együtt a gyerekkel a könyvtárba is, kivehet-
nek ismeretterjesztõ filmet a videotékából vagy
betervezhetnek egy-egymúzeumlátogatást.
Hamindennap csinálunk valamit, ami egy ki-

csit is más, mint az elõzõ nap, az már elegendõ
ahhoz, hogy a vakáció napjai ne tûnjenek egy-
befolyóan unalmasnak, és hogy a pihenés ne
váljon céltalan semmittevéssé.
Összeállította:

Jáki Réka

Ady Endre: Üzenet egykori iskolámba
(részlet)

Június volt s ujjongtunk, nincs tovább,
Most gyertek, szabadmellü örömök
S pusztuljatok, bilincses iskolák.
De elcsitult a jókedv-förgeteg
S helyére ült a döbbent némaság:
Köröttünkmár az Élet csörtetett.
Óh, ifjui, szent megjózanodás,
Komoly, nagy fény, hõs férfiú-szerep,
Emléketek ma is milyen csodás.
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Május közepén abban a megtiszteltetésben
volt részem, hogy felkértek e cikk megírására,
Bezsenyi Sándorral történt beszélgetés alapján.

Bezsenyi Sándort, a volt polgárõrt, a nõi foci-
csapat edzõjét bizonyára sokan ismerik. Azt
azonban valószínûleg kevesen tudják róla, hogy
bár 60 éves elmúlt, még a mai napig aktív és
eredményes sportoló. Az erõemelés és fekve-
nyomás, melyben a napokban is jeleskedett,
számomra egy kicsit ismeretlen volt, ezért kér-
tem, hogy mesélje el nekem, milyen szálak fû-
zik hozzá, milyen eredményeket ért el, és arról
is beszélgettünk, hogy mi a véleménye a sport-
tevékenységekrõl, hogy milyen üzenetet sze-
retne közvetíteni.

Köztudott, hogy Sándor életében a sport nagy
helyet foglal el, már évek óta másodmagával
edzõsködik a nõi focicsapatnál. Egyéb napi te-
endõi mellett azonban jut ideje a rendszeres,
szinte napi szintû edzésekre, erõnlétének folya-
matos javítására. Heti négy alkalommal (köztük
vasárnap is) három órát edz, és több mint 50
tonnát mozgat meg.
A súlyemelést a hatvanas években kezdte el,

és körülbelül 10 éve az erõemelést is ûzi. Az
évek során testét több sérülés is próbatétel alá
helyezte, de minden alkalommal igyekezett
talpraállni, és folytatni, ahol abbahagyta. Így
volt ez most is, ugyanis 9 hónapja mûtötték
utoljára a vállát, de amúlt hétenmégis elindult a
Szlovákiai Bardejovban rendezett európai ver-
senyen.
Az évek során, kategóriájában, már többször

volt amatõr erõemelõ és fekvenyomó magyar
bajnok, majd profi magyar bajnok, és most profi
Európa-bajnoki címmel tért haza pénteken. �11-
16 May 2009. GPC European Powerlifting
and Benchpress Championship, 1. place�, ez
állt azon az oklevélen,melyet a 90 kg-os kategó-
riában 485 kg megmozgatásával elnyert arany-
érme mellé kapott. Ezen a �Profi erõemelõ és
fekvenyomó Európa-Bajnokságon� számos
ország, több mint 200 versenyzõje indult több
súlycsoportban, köztük 20 magyar is szerepelt.
A 90-kg-os kategóriában Sándornak 9 ellenfele
volt. A versenyszámok: guggolás, fekvenyomás
és felhúzás. Minden megmozgatandó súlykate-
góriában 3 lehetõsége van egy versenyzõnek,
hogy a szigorú szabályoknak megfelelõen az
adott fogást elvégezze. Az összesítésbe 485 kg-
otmegmozgató sportoló, a dobogó felsõ fokáról,
meghatottan hallgathatta végig himnuszunkat.
Az eredménnyel ugyan elégedett, de úgy érzi,
többre is képes lett volna, ha nincs a súlyok elõ-
készítésénél a részleges sérülése.

Mikor megkérdeztem, hogy mi késztette rá,
hogy induljon a versenyen, akkor azt válaszolta,
hogy sokan azért nemmennek el egy versenyre,
mert félnek a bukástól. A tavalyi eredmények-
bõl kifolyólag úgy érezte, hogy eredményesen
szerepelhet, és ez által értelmet nyerhet az ennyi
éven keresztül befektetettmunka, áldozat. Ezzel
teljesen összhangban van az üzenet is, amelyet a
környezete felé kíván tolmácsolni. Szerinte a
sport megszerettetése, megszeretése már általá-
nos iskolás korban kezdõdik, a tornaórákon való
részvételekkel. Aki tehetséges, azt támogatni
kell, hogy kibontakozhasson a benne rejlõ tehet-
ség. Az eredményekért természetesen meg kell
dolgozni, néhameg kell szenvedni, hiszen áldo-
zatokkal jár. A sérülésekbõl (mert sajnos van-
nak) meg kell próbálni maximálisan felépülni,
mert megéri. Nem csak azért, hogy a dobogó
felsõ fokán állhasson az ember, hanem azért is,
mert amozgás segít kiegyensúlyozottá válni.

Ezúton köszönöm a beszélgetést, és remé-
lem, hogy még sokáig tudhatjuk Bezsenyi Sán-
dort sportolóink között, hogy átadhassa tudását,
szenvedélyét a fiatal generációknak.

SzõllõsyNikoletta

Az eredmény nem korfüggõ
Beszélgetés egy újdonsült Európa-bajnokkal



22 2009. június

ss pp oo rr tt  ll aa bbdd aa rr úú gg áá ss  ss pp oo rr tt

Ahogyan közeledik a bajnokság hajrája, úgy
válik egyre nyilvánvalóbbá, hogy a földrajzilag
eléggé jól elkülöníthetõ csapatok tulajdonképpen
egymás ellen küzdenek, elsõsorban a már emlí-
tett nyolcba kerülésért. Ez a küzdelem azért néha
egészen váratlan eredményeket produkál, gyak-
ran a �nem érintett� csapatok részérõl is. Érdek-
lõdve és bizakodva várjuk a folytatást, addig
azonban tekintsük át a négy lejátszott mérkõzést
az idõrendi sorrend szerint.
A listavezetõ, Szigetszentmárton ellenimérkõ-

zést követõen, a Dunavarsány vendégjátékát vár-
hattuk Ráckevén.
Ráckeve�Dunavarsány 5:1 (1:0)
Ráckeve: Bebõk, Bonhardt, Szöllõsi, Feczesin

Zs., Tóth M., Tóth J., Gyurcsányi, Erdõs,
Kalapács G., Varga G., Gáspár. Csere: Pemmer
(k), Bakai, Méri N. Góllövõk: Kalapács G.,
Varga G., Gyurcsányi, Szöllõsi (11-esbõl),
Gáspár. Edzõ: Balczer Ambrus (VargaÁkos).
Varga Ákos munkahelyi elfoglaltsága miatt a

mérkõzés nagy részében Balczer Ambrus látta el
az edzõi teendõket.
Jól kezdtük amérkõzést, és a 9. percben a kilé-

põ Kalapács G. okos gólt lõtt (1:0). Támadásban
maradtunk, Gyurcsányi, Varga G., majd Tóth J.
veszélyeztetett. Kis hibák csúsztak az összjáték-
ba, és ezért akadtak el a hazai akciók. A 26. perc-
ben Gáspár, majd Tóth J. próbálkozott eredmény
nélkül. Szöllõsi szabadrúgása szállt fölé a 30.
percben. Az elsõ Bebõk védést a 37. percben lát-
hattuk. Egy Gáspár lövés, és egy vendég kapufa
zárta az elsõ játékrészt.
Amásodik félidõt tulajdonképpen góllal kezd-

tük, hiszen Gyurcsányi labdáját Varga G. belõtte
(2:0). Az 50. és 54. percben két Bebõk védés is
jelezte, hogy a vendégek azért nem adták fel. Az
58. percben úgy tünt, hogy eldõlt a mérkõzés. A
kilépõ Gyurcsányi a kapus mellett is elhúzta a
labdát, és már is 3:0 mutatott az eredményjelzõ.
A 60. percben folytatódott a gólszüret. A Kala-
pács G. labdájával kilépõ Varga G.-t elütötték a
büntetõ területen belül. Szöllõsi biztos lábbal ér-
tékesítette a 11-est (4:0). A 73. percben Gáspár
hatalmas góljával már 5:0-ra vezettünk. Voltak
még lehetõségeink, de a 88. percben erõsen potya
ízû góllal szépítettek a vendégek (5:1).
A Ráckeve régen nem látott gólfesztivált ren-

dezve gyõzte le riválisát, és igen fontos három
pontot szerzett a versenyfutásban.
Alsónémedire látogattunk a következõ fordu-

lóban, és amúltat tekintve bizakodhattunk.
Alsónémedi�Ráckeve 0:1 (0:0)
Ráckeve: Bebõk, Bonhardt, Szöllõsi, Takács,

Lerner B., Kalapács G., Feczesin Zs.,
Gyurcsányi, Erdõs, Varga G., Gáspár. Csere:
Miskolcz (k), Tóth J., Tóth M., Bakai, Méri N.
Góllövõ: VargaG. Edzõ: VargaÁkos.
Az elsõ félidõben nagy küzdelem folyt a játék-

téren. A 30. percben véleményes büntetõhöz ju-

tottak a hazaiak, amellyel nem tudtak élni, hiszen
mellélõtték a megítélt 11-est. Az eset kapcsán
Szöllõsi Tamás a kiállítás sorsára jutott.
A második játékrészben a 10 emberrel játszó

Keve hatalmas küzdelmet folytatott a hazaiak el-
len. Egy kavarodást követõen az ifjú Varga
Gergely ráadásul gyõztes találatot szerzett (0:1).
A Ráckeve hatalmas lelkierõrõl téve tanúbizony-
ságot, rendkívül fontos, és értékes három bajnoki
pontot zsebelhetett be.
A Perbált vártuk ki-ki mérkõzésre, és minden-

ki úgynevezett hat pontosmérkõzésnek aposztro-
fálta a találkozót.
Ráckeve�Perbál 2:2 (0:1).
Ráckeve: Bebõk, Bonhardt, Takács, Feczesin

Zs., Lerner B., Tóth J., Gyurcsányi, Kalapács G.,
Erdõs, Gáspár, Varga G. Csere: Bakai, Tóth M.,
Bukri S. Góllövõk: Erdõs 11-esbõl, Gyurcsányi.
Edzõ: VargaÁkos.
Jó iramú, változatos küzdelem folyt az elsõ 20

percben. Gyurcsányi szabadrúgása akadt el, majd
Lerner B. hatalmas lövését védte a vendégek ka-
puvédõje. A 26. percben Tóth J. lehetõsége bor-
zolta a kedélyeket. Az ellentámadásból teljesen
váratlanul a vendégek szereztek vezetést (0:1).
Gáspár, majd Gyurcsányi lehetõsége jelezte a
Keve támadókedvét. A 34. percben Gáspár lövé-
sét védte a remekül teljesítõ perbáli hálóõr. A 44.
percben Tóth J. körülményeskedett, és odalett a
lehetõség.
Amásodik félidõben folytatódott a kevei attak.

Kalapács G. ziccere még kimaradt, de az 55.
percben jogos ráckevei büntetõbõl Erdõs volt
eredményes (1:1). Az 59. percben a sokadik bra-
vúrt láthattuk a vendégek portársától. A 62. perc-
ben viszont már Bebõk bravúrjának tapsolhat-
tunk. Újabb kevei lehetõség következett, majd a
75. percben Varga G. kilépett a védõk közül, és
pazar átadását Gyurcsányi az üres kapuba továb-
bította (2:1). A 82. percben Tóth J., majd a 89.
percben Bukri S. hibázott hatalmas helyzetben,
és ezután sajnos bekövetkezett a futball örök tör-
vénye. A 93. perc végén egy távolról felívelt sza-
badrúgást elnézett a kevei kapus, és az eredmény
2:2-remódosult.
Rendkívül fájó, és érdemtelen pontvesztést lát-

hattunk, és csak azon morfondíroztunk, hogy ne
hiányozzon ez a végsõ elszámolásnál.
Taksonyi vendégjátékkal zárult ez a szakasz,

és bizony eléggé bizonytalanok voltunk az esé-
lyeket illetõen.
Taksony�Ráckeve: 3:3 (2:1)
Ráckeve: Bebõk, Lerner B., Feczesin Zs.,

Takács, Bonhardt, Kalapács G., Gyurcsányi,
Tóth J., Erdõs, Gáspár, Varga G. Csere: Miskol-
czi (k), Tóth M., Bakai. Góllövõk: Lerner B.,
Erdõs 11-esbõl, Gáspár. Edzõ: VargaÁkos.
Aktívabban kezdett a Keve, és egy Gáspár vil-

lanást követõen Lerner B. az oldalvonal közelé-
bõl szerzett gólt (0:1). A 12. percben Gyurcsányi

súlyos könyöksérülést szenvedett, és kórházba
szállította amentõ. Az incidensmegzavarta aKe-
vét, és a 20. percben egy szögletet követõen fejes-
góllal egyenlítettek a hazaiak (1:1). Bonhardt ve-
szélyes fejese után, a 31. percben az utolsó em-
berként szabálytalankodó taksonyi védõt kiállí-
totta a bíró. Élesedett a küzdelem, és a 40. perc-
ben Kalapács G. eltotojázott egy lehetõséget. A
45. percben, a tíz emberrel játszó Taksony, egy
védelmi hibát követõen megszerezte a vezetést
(2:1). Kevei lehetõségekkel zárult az elsõ
játékrész.
A második félidõben egyáltalán nem látszott a

kevei emberelõny, sõt a hazaiak voltak aktívab-
bak. Bebõk négy óriási bravúrjának volt köszön-
hetõ, hogy nem nõtt a Taksony elõnye. A 61.
percben a befordulóGáspárt felvágták a hazai vé-
dõk. Amegítélt büntetõt Erdõs értékesítette (2:2).
A 70. percben Gáspár helyzete még kimaradt, de
a 71. percben az elõretörõ Feczesin Zs. remek be-
adását Gáspár már bevágta (2:3). A 75. percben
�stukkolós� góllal egyenlítettek a hazaiak (3:3).
A 81. percben zavar támadt a kevei védelemben,
szerencsére Bebõk ismét a helyén volt. A 83.
percben a második kiállítást szenvedte el a Tak-
sony, teljesen jogosan.A84. percbenBebõk óriá-
si bravúrját láthattuk újfent. A hosszabbításban
egy nyilvánvaló kezezést nem fújt be a keve javá-
ra az egyébként hallatlanul indiszponált játékve-
zetõ.
Nehezen megítélhetõ, hogy szereztünk e egy

pontot, vagy veszítettünk kettõt, de a mutatott já-
ték alapján nem érdemeltünk gyõzelmet, sõt
Bebõknek elévülhetetlen érdemei voltak a pont-
szerzésben.
Jelenleg a 7. helyen állunk, de amezõny válto-

zatlanul igen sûrû. Az hiszem, a fenti helyezést
bízvást elfogadnánk a bajnokság végén is.

Az ifjúságiak mérkõzéseirõl
Ráckeve�Dunavarsány 16:0 (6:0)
Ráckeve: Miskolcz, Bajai, Emõdi, Baranya,

Kiss Z., Lerner B., Szadai L., Szûcs M., Horváth
M., Horváth G., Dudás. Csere: Gergõ J. (k), Tóth
T., Soós, Tóth Á., Varga L., Horváth D., Vígh G.
Góllövõk: Horváth M. 7, Szûcs M. 5, Tóth Á. 2,
Lerner B, SzadaiM. Edzõ: Balczer Ambrus.
Szinte minden támadásunk gólhelyzettel

végzõdött.
Alsónémedi�Ráckeve 3:5 (2:1)
Ráckeve: Miskolczi, Bajai, Emõdi, Baranya,

Tóth T., Kiss Z., Vígh G., Szücs M., Szadai L.,
HorváthG., HorváthM.Csere: Gergõ J. (k), Tóth
Á., Birtha, Soós, Varga L., Horváth D. Góllövõk:
HorváthM. 3,HorváthG., TóthÁ. Edzõ: Balczer
Ambrus.
A hazaiak már 3:1-re is vezettek, és innen

fordított a remekül küzdõ Ráckeve.

�Észak Dél ellen� �Földrajzi küzdelem� a nyolcba kerülésért



2009. június 23

ss pp oo rr tt  kk éé zz ii ll aa bbdd aa  tt oo rr nn aa  
Ráckeve�Perbál 6:2 (3:1)
Ráckeve:Miskollczi, Bajai, Farkas N., Emõdi,

Méri N., Kiss Z., Szûcs M., Baranya, Vigh G.,
Horváth M., Dudás. Csere: Czékmán, Horváth
D., Soós, Varga L., Tóth T. Góllövõk: Horváth
M. 2, Dudás, Szûcs M., Baranya, és egy öngól.
Edzõ: Balczer Ambrus.
Igen értékes gyõzelmet arattunk, a különösen

otthonában veszélyes Perbál ellen.
Taksony�Ráckeve 2:1 (0:1)
Ráckeve: Gergõ J., Méri N., Emõdi., Horváth

G., FarkasN.,Kiss Z., Baranya, SzûcsM., Szadai
L., Dudás, Horváth M. Csere: Miskolczi (k),
Tóth Á., Tóth T., Varga L., Horváth D., Bajai,
Vigh G. Góllövõ: Szadai L. Edzõ: Balczer
Ambrus.
Érdemtelen, épp ezért fájó vereséget szenved-

tünk, hiszen 1:0-s vezetésünknél 4 100%-os zic-
cert hibáztunk el, ráadásul Farkas N. ismét a kiál-
lítás sorsára jutott.

A serdülõk mérkõzéseirõl
Olyan szakasz következett a serdülõk

mérkõzéssorozatában, amikor is az ellenfelek
jelentõs életkori, és ezzel együtt fizikai fölényben
voltak.
Kiskunlacháza�Ráckeve 7:2 (4:2)
Ráckeve. Gergõ J., Kudar Á., Tóth T., Szarka,

Laki, Király, Földi R., Birtha, Kovács M., Tóth
Á., Dudás. Csere: Moharos P., Varga B., Földi
K., Kalapács P., Szanyó L., Szász Sz., Gyengési.
Góllövõ: Tóth Á. 2. Edzõ: Balczer Ambrus.
Ráckeve�Pereg 2:6 (0:3)
Ráckeve: Gergõ J., Kudar, Tóth T., Szarka,

Birtha, Király, Földi R., Kovács M., Tóth Á.,
Moharos P., Varga B. Csere: Laki, Gyengési,
Földi K. Góllövõk: Tóth Á., Szarka. Edzõ:
Balczer Ambrus.
Taksony�Ráckeve 8:0 (1:0)
Ráckeve: Gergõ J., Kudar, Tóth Á., Birtha.,

Laki, Király, Földi R., Kovács M., Varga B.,
Moharos P., Földi K. Csere: Szanyó L., Kalapács
P., Szász Sz. Edzõ: Balczer Ambrus.
Ráckeve�Halásztelek 2:0 (1:0)
Ráckeve: Gergõ J., Laki M., Tóth T., Szarka,

Kovács M., Király, Földi R., Birtha, Varga B.,
Tóth Á., Dudás. Csere: Moharos P., Szász Sz.,
Kalapács P., Kudar, Szanyó L., Földi K. Gól-
lövõk: Tóth Á., Földi K. Edzõ: Balczer Ambrus.
Ezen a mérkõzésen tudtunk nyerni a fizikai

fölény, és az életkorbeli különbség ellenére is,
ami nagy szó.

Losits János

K é z i l a b d a
Elsõre nemvolt rossz, de lehetett volna jobb is.
Az elõzetesen hírbe hozott Üllõ helyett, két

helyszínen zajlott az alsóházi rájátszás szakasza.
Elõször Tápiószele, majd másodszor Dömsöd
adott otthont, a mérkõzéseket vívó csapatoknak.
Tápiószelén elõször az Erdõkertes csapatával ta-
lálkozott a Ráckeve VKSK csapata. A mérkõzés
jegyzõkönyve szõrén-szálán eltûnt, ezért a góllö-
võk, és az összeállítás közlésétõl most kénytele-
nek vagyunk eltekinteni.
Erdõkertes�Ráckeve 28:27
Az ellenfél a mérkõzés folyamán 7 játékossal

támadott, ebbõl kitûnik, hogy vészkapussal ját-
szottak. A ráckevei kapusok számos kísérletébõl,
melyet az üres kapura próbáltak rádobni, alig volt
sikeres próbálkozás. Többek között ezért is szen-
vedtünkminimális különbségû vereséget.
A második mérkõzést a Taksony csapata ellen

vívtuk. Ezen a találkozón, jó néhány játékosunk
hiányzott, az elsõmérkõzést lejátszók közül.
Taksony�Ráckeve 31:26 (12:13)
Ráckeve: Kalapács I., Tittel Gy., Borbély I. 4,

Vásáreczki T. 2, Jónás P. 8, Feigl G., Szeredi S.
11, Cser J., Sztázics R., Béczi J. 1.

Az edzõ helyén Zakariás Bálint ült.
ARáckeve az 50. percig simán vezetett. Ekkor

azonban megmutatkozott, hogy a hiányzók sze-
mélye fizikálisan, és pszichésen is befolyásoló té-
nyezõ. ARáckeve az 50. perc tájékán egyszerûen
�elfogyott�.
A következõ kétmérkõzésreDömsödön került

sor.
Ráckeve VKSK�Tápió Metál-Tápiószele

26�26 (16:12)
Ráckeve: Kalapács I., SáfrányosA., Borbély I.

1, Vásáreczki T. 2, Szeredi S. 6, Béczi J. 2,
Marton Cs., Láng T., Balogh J., Németh P. 2,
Kalocsai G. 4, Horváth J. 9.
Játékos-edzõ: Kalocsai Gábor.
Ez egy �vállalható�mérkõzés volt. A Ráckeve

20 másodperccel a mérkõzés vége elõtt még
vezetett. Rutintalanságának volt köszönhetõ,
hogy a Tápiószele ki tudott egyenlíteni.
Ráckeve�BudakalászMSE 25:25 (12:10)
Ráckeve: Kalapács I., Sáfrányos A., Tippel

Gy., Borbély I. 1, Vásáreczki T., Szeredi S. 10,
Béczi J. 2, Marton Cs. 1, Láng T. 2, Balogh J.,
Németh P. 1, Kalocsai G. 3, Horváth J. 5.
Játákos-edzõKalocsai Gábor.
Azokkal a játékosokkal kezdett a Ráckeve,

akik korábban kevesebb lehetõséget kaptak. Ez a
csapat nem csak �tartotta� az ellenfelet, de végig
vezetett is. Akkor támadt zavar, amikor az �elsõ
sor� pályára lépett. Változatos végjátékban, sok-
sok elemi hibával tarkítva alakult ki a végered-
mény.
Csapatunk a 14. helyen végzett, hármas holt-

versenyben, a teljes Pest megyei mezõnyt tekint-
ve. Amint már említettem, ez nem rossz ered-
mény elsõre, de lehetett volna jobb is. Az egész
évi szereplés alapos elemzést igényel, és csak a
realitások, valamint a valós problémák értékelése
hozhatja meg a várt elõrelépést, melyben nagyon
bizakodunk.

Losits János

A hagyományteremtõ céllal létrejött I. Sziget
Tornászai Sportnap 2009. május 23-án, 9 órakor
megkezdõdött, 5 Általános Iskola és a ráckevei
Szivárvány Óvoda részvételével. A gyülekezõ
ideje alatt gyerekek és szülõk százai lepték el a
sportpálya területét. Lázasan készült mindenki a
saját feladatára. A felsorakozás és bevonulás után
meghallgathattuk Szále Zsolt Mûvelõdési, Okta-
tási, Sport és Ifjúsági Bizottság elnökének nyi-
tóbeszédét. Ezután Czanik Balázs aerobic oktató
szerzett felejthetetlen perceket a résztvevõ gye-
rekeknek, aki a közös bemelegítés alkalmával

megmutatta, hogy a mozgás, torna igazi öröm és
szórakozás forrása is lehet. A gyerekek lelkileg és
fizikailag is készen álltak, hogy a Sziget Torná-
szaiként megkezdjék produkcióik bemutatását.
A versenyszámok, bemutatók elõtt Martonné

Selmeczi Julianna � a rendezvény alapítója, szer-
vezõje � köszöntötte a jelenlévõket, és néhány
mondatban beszámolt arról, hogy milyen gondo-
latok, ideológiák mentén hívta életre a Sziget
Tornászainak versenyét.
�Az I. Sziget Tornászai azzal a hagyományte-

remtõ szándékkal jött létre, hogy visszahozza a

Csepel-Sziget és környékén lévõ általános isko-
lák közösségeinek életébe az elmúlt évtizedek
nagy Tornaünnepeit, tornabemutatóit.
Milyen is volt? Hogyan is volt? Sokunkban

felsejlenek ezek a kérdések� De talán az min-
denkiben elevenen él, hogy jó volt együtt készül-
ni, egy nagy egész, fontos része lenni, együtt lét-
rehozni, alkotni, aztán büszkén kiállni, megmu-
tatni. Együtt. Együtt a társainkkal, együtt a taná-
rainkkal. Mert volt abban valami megható és ün-
nepi, hogy egyforma ruhában, egy taktusra fi-
gyelve, tanárnénik és tanárbácsik szavait,

Az I. Sziget Tornászai Sportnap
AzÜnnepek Tornája �ATornákÜnnepe (2009. 05. 23.)

Sikerrel zárult az I. Sziget Tornászai Sportnap Ráckevén (Tudósítás)
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mozdulatait felidézve igyekeztünk megmutatni
magunkat, hatalmas színes, mozgó, vibráló alak-
zatként.
Bízom benne, hogy most, egy-két évtized el-

teltével sikerül együtt visszacsempészni gyere-
kek százainak, ezreinek életébe a közös élmé-
nyek, erõfeszítések összekovácsoló erejét, szép-
ségét, amit remélhetõleg az évek elõrehaladtával
egyre nagyobb létszámban tapasztalhatnakmeg.
Az idei év az elsõ év, ezért sokakat váratlanul

ért a felkérés. Õk kisebb létszámmal, esetenként
más jellegû produkcióval érkeztek, de annál na-
gyobb bátorsággal és támogatással, hogy igen, le-
gyen egy ilyen nap, kezdjük el, induljunk el vala-
hogy, hogy jövõre tapasztalatokat szerezve ké-
szüljünk fel amegmérettetésre.�
A nyitóprodukciót a közel 200 fõbõl álló Szi-

várvány Ovisok mutatták be. Mûfaja: zenés tor-
na, melynek zenei aláfestése Levendula néni me-
séi: Tavaszi zsongás címû dala volt. A kicsik fe-
hér pólóban, csuklójukon színes szalagot viselve
tornáztak az óvó nénik társaságában.
Ezután az óvódások és az óvónõk munkáját

megköszönve nyújtotta át Szõllõssy
Árpád, a Korax Kft. ügyvezetõje a 40 db
labdát, a Szervezõ pedig GEKKO
Képességfejlesztõház � Szigetszentmiklós
2 rajeszközöket tartalmazó ajándékcso-
magját. A Noske Kertészet jóvoltából 1-1
cserép korallvirág is átadásra került a 4
tagintézmény számára.
A nap következõ részében az általános

iskolák produkciói következtek.
Az elsõ produkciót a ráckevei Árpád

FejedelemÁltalános Iskola csapatamutat-
ta be. Mûsoruk alapmotívumait a nemzeti
színek, eszközeit labdák adták. Ötletes,
több dimenziós hatású, több kisebb cso-
portban történõ, de azonos ütemû és koreog-
ráfiájú mozgáskombinációkat mutattak be. A
gyerekeket Fegyóné Mányi Szabó Marianna ké-
szítette fel.
Ezt követõen a dunavarsányiÁrpád Fejedelem

Általános Iskola nagy létszámú csapata követke-
zett. Produkciójuk témája az Olimpia volt, ennek
megfelelõ színekbõl összeállított papírkorongo-
kat használtak, melyeket kettesével összeragaszt-
va �kesztyûként� használtak. Rájuk is jellemzõ
volt az egyidejûleg, de különálló csoportokban
zajló koreográfia. Igazi látványosságként szol-
gált, hogy a bemutató végén az egyes csapatok az
olimpiai karika színeinek megfelelõ anyagba
tekeredtek be a gyerekek. A produkciót Kõszegi
Boglárka és Ács Loréna állította össze.
A ráckevei iskola kisebb létszámú csoportja

step lépcsõk használatával mutatta be lendületes,
akrobatikai elemekkel tûzdelt mûsorát. Felké-
szítõ tanáruk Schneider Gabriella.
Dunavarsány szintén kis létszámú csoportjá-

nak bemutatója következett. A �Színek tánca a
levegõben� elnevezésû gyakorlat valóban a
címében ígérteket tartalmazta. Hatalmas, színes
vászondarabok összevarrásával, gyermek kezek

által irányított, egyfajta ernyõként funkcionáló
eszközt láthattunk. Az eszközhasználatot meg-
elõzõen a gyerekek akrobatikai és �élõ épít-
mény� formációkkal hozták lázba a közönséget.
A csapat felkészítõ tanáraMekler Andrea.
A verseny hátralévõ részében a kis létszámmal

képviselt iskolák tanulói mutatták be látványos
produkciójukat.
A Szent István Általános Iskola �Crazy Girls�

csapatától két koreográfiát is láthattunk. Igazi
pom-pom lányokként � és korábban Czanik
Balázs háttértornászaiként � mutatták be lelemé-
nyességüket, ügyességüket. A felkészülésben
Dunai Zsuzsanna segítette õket.
A zárószámokat a Thúry József Általános Is-

kola lelkes csapata mutatta be, az újdonságnak
számító �Meteor� gyakorlataival. A meteor szó
az eszköz elnevezését takarja, mivel a súlyozás-
sal ellátott, színes szalagokkal lezárt zsinegrész
pörgetésével olyan íveket írtak le a levegõben a
szalagok, akár egymeteor lehullását kísérõ színes
fénycsóva. A produkció sikeres bemutatása
Mihály Gyula tanár úrmunkáját dicséri.

Az 5 fõbõl álló zsûri (Simsik Zsuzsanna a
helyi önkormányzat Sportmunkacsoportjának
vezetõje, Szkokánné Puskás Andrea a Pest
Megyei Ritmikus Sportgimnasztika Egyesület
alelnöke, BaloghLászló a PestMegyeiDiáksport
szövetség alelnöke, Fodor Ferenc a ráckevei
Kajak-Kenu Szakosztály vezetõje és Jónás Péter,
a Jó-Ép Kft. ügyvezetõje, a rendezvény kiemelt
támogatója) értékelõmunkája alatt a jelenlévõk a
Kék-Duna Majorette Csoport színes, több zenei
stílusra felépített mûsorát láthatták.
A bemutatót követõen újra összegyûltek a

résztvevõk, hogy az eredményhirdetést meghall-
gassák.
A sorrend a következõ lett:
1. Árpád Fejedelem Általános Iskola �

Dunavarsány
2. Árpád FejedelemÁltalános Iskola � Rácke-

ve, Hunyadi János Általános Iskola � Délegy-
háza
3. Thúry József Általános Iskola � Makád,

Szent IstvánÁltalános Iskola � Szigethalom
A vándorkupát természetesen Dunavarsány

kapta, a különdíjat a ráckevei iskola vehette át.
A kupák, oklevelek mellé a gyerekek a

támogatók jóvoltából tortát, üdítõket, cd leját-
szót, könyveket, könyvvásárlási utalványt,
strandbelépõket is kaptak. Az óvónõk, tanítók
virágai és a támogatók névre szóló borai is fela-
jánlásokból adódtak össze.
A délutánra is színvonalas fellépõkkel, bemu-

tatóval készült a szervezõ,melyre az idén csekély
érdeklõdésmutatkozott, aminek több oka is lehet.
Ezeket a lehetséges okokat végiggondolva, szer-
vezõi és további támogatás biztosításával újra-
gondolva, de hasonlóképpen szeretné kivitelezni.
A délutáni idõszakban fellépõ gyerekek, fel-

nõttek kedvét nem szegte a megfogyatkozott né-
zõközönség, üres tribün látványa. Kisebb helyen,
egyszerûbb zenei aláfestéssel, de lelkesen, igazi
élményt kapva vehettünk részt és nézhettük meg
a következõkben felsorolt fellépõk bemutatóit:
Evolution Dance Team, Sramekné Kátai Móni-
ka, Danceparty Sporttánc Egyesület, Sziget DSE
Ritmikus Sportgimnasztika Szakosztálya, Nagy-
laki Sándorné által vezetett jóga és Waitan kung
csoportja, ráckevei Kick-box Egyesület.
Összességében pozitív végkimenetele volt az

I. Sziget Tornászai Sportnapnak.Az egyé-
ni szervezés a jövõ évre kibõvül önkor-
mányzati és további szakmai támogatás-
sal, szervezéssel. Ebbõl kifolyólag bátran
leszögezhetjük, hogy jövõre, a 2010-es
évben lesz II. Sziget Tornászai Sportnap,
melyet reményeink szerint egyre több is-
kola értelmezésében nézhetünk végig, ve-
gyítve a környékünkön mûködõ számta-
lan mozgásformát kínáló csoportok élmé-
nyekben, látványban gazdag bemutatói-
val, melyeken továbbra is aktívan részt
lehet majd venni.
A szervezõ köszöni a közel 500 gyerek

részvételét,munkáját, a hangulatot, a szín-
vonalat, a gyermeki lelkesedést, örömöt, a peda-
gógusoknak, támogatóknak, hogy hittek a ren-
dezvényben, hogy idõt, energiát nem kímélve,
anyagi korlátokat legyõzve részt vettek és remél-
hetõleg egy legenda részei és alapkövei lettek.

Akik nélkül az I. Sziget Tornászai Sportnap
nem jöhetett volna létre:
Jó-Ép Kft. Jónás Péter � kiemelt anyagi támo-

gató, Bálványos Panzió, Kék Duna Wellnes
Hotel****, Aqualand Termál és Wellness Köz-
pont, Nowaco Hungary Kft., Piramis Cukrászda,
Helen Doron Gyerek Angol, Sutyi & Sasi
Pizzéria, Zeusz Club Taverna, Savoyai Kastély
Étterem, Noske Virágkertészet, Sophia Utazási
Iroda, Korax Kft., Erdõs Pincészet, Euronics
Üzletház, C and C Travel Bt. � Kiskunlacháza,
GekkoKépességfejlesztõ Játszóház � Szigetszent-
miklós, www.balazsfittness.hu, www.djschwarcz.
hu, www.jabuga.hu, SabjánGábor � fotók
Szakmai partnerek: Pest Megyei Diáksport

Szövetség, Ráckeve Város Önkormányzatának
Mûvelõdési, Oktatási és Sport Bizottságának
Sportmunkacsoportja

Martonné Selmeczi Julianna
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Gyümölcsös étkek
Tormás alma

Tisztított és reszelt almát elkeverek ízesített,
sûrû tartárral, és kevés ecetes tormával.
Fõtt húsok, virsli mellé kiváló köret.

Gyümölcsös joghurt
Kockára vágunk mindenféle gyümölcsöt

(dinnye, málna, eper, barack, alma, banán
stb.). A levével és 2 evõkanál porcukorral
együtt elkeverjük 2 dl joghurttal.
Mindig hidegen tálaljuk, akár elõételként,

akár salátaként, vagy desszertként.

Hideg gyümölcsös tejleves
1 liter tejet, 40dkgvegyesgyümölccsel (eper,

málna, kimagozott cseresznye) és 5 dkg por-
cukorral habverõ segítségével jól eldolgozunk.
Néhány órai hûtés után darabokra tördelt

piskótára szedve tálaljuk.

Erdélyi almás sült
Sertéslapocka a legjobb ennek az ételnek.A

húst besózzuk, kevés szegfûszeggel megszór-
juk, jól beledörzsöljük. Kevés zsiradékon sütõ-
ben félig megsütjük. Közben almát tisztítunk,
a magházat kivágjuk, negyedekre vágjuk, pici
fahéjjal megszórjuk. A félig sült húst felszele-
teljük, visszatesszük a zsírjába, melléhelyez-
zük az almákat, 1 dl fehérbort öntünk rá, kész-
re sütjük.
Bármilyen körettel tálalhatjuk, amit sze-

retünk.

Tiramisu gyümölcsökkel
4 tojásnak a sárgáját habosra keverem 10

dkg porcukorral. Kanalanként hozzáadok 25
dkg mascarpone sajtot, sûrûre kavarom. Bele-
löttyintek 3 evõkanálnyi citromlikõrt, és hoz-
záadok óvatosan másfél dl kemény habbá vert
tejszínt.
Következik a rétegezés. Egy szép jénai tál

alját kirakom babapiskótával, melyet citromlé-
vel, citromhéjjal, cukorral ízesített szirupba
mártogattam. Egy réteg piskóta, egy réteg
krém. Megszórom bõven gyümölccsel, majd
ismét piskóta stb., amíg a hozzávalók elfogy-
nak. Tetejére krém kerül. Pár órára beteszem a
hûtõbe, tálalás elõtt citromhéjat reszelek rá,
megszórom friss gyümölccsel.
A nyári hõségben biztosan ízleni fognak

ezek a finom gyümölcsös ételek, próbálják ki.
Jó étvágyat kívánok.

Szász Veronika

Burgonya�újburgonya
A burgonya, krumpli, vagy pityóka Euró-

pába a 16. században került Dél-Amerikából.
Nagyon könnyen készíthetõ belõle számtalan
finomság: levesek, fõzelékek, köretek, egy-
tálételek, saláták, lehet könnyû vacsora, vagy
laktató ebéd.
Egy-két érdekességre felhívnám figyelmü-

ket. Néhány burgonyaalapú étel tápanyag tar-
talma a következõképpen alakul 100 g kész-
ételben.
Vízben fõtt krumpli: 85 kcal, sütõben sült

krumpli: 93 kcal, sült krumpli: 274 kcal, chips:
568 kcal. Érdemes odafigyelni!
A piacokon már találkozunk a friss, vitami-

nokban, ásványi anyagokban igen gazdag új-
burgonyával. Mivel a friss burgonya energia-
tartalma kevesebb, mint a régi burgonyáé,
ezért fogyókúrázók is fogyaszthatják. Még
annyi, hogy az újburgonya sok vizet tartalmaz,
párolása során nem kell vizet önteni alá, rázo-
gatni kell. Könnyen lejön a hártyája, ha egy fél
órára hideg, sós vízben áztatjuk.

Most nem a klasszikus recepteket aján-
lanám. Változtassunk egy kicsit!

Kapros-tojásos burgonya �
barátnõm receptje

Hozzávalók: 1 kg gömbölyû, apró burgo-
nya, 3 tojás, 2 dl tejföl, 3-4 szál újhagyma,
1 csokor kapor, 4 evõkanál olaj, ételízesítõ,
1 evõkanál zsemlemorzsa, durvára õrölt bors.
A megtisztított, lecsepegtetett újburgonyát

egy olajjal kikent tepsibe terítem. Meghintem
morzsával. Az apróra vágott újhagymát a tete-
jére szórom. a tojásokat, tejföllel kikeverem,
ízesítem és a finomra vágott kapor felével
összekeverem, ráöntöm a hagymás krumplira.
Elõször fólia alatt párolom, majd pirosra sü-
töm. A maradék kaporral megszórom. Para-
dicsomsalátával komplett étel.
Gazdagítható � 20 dkg tehéntúróval, vagy

FETAsajttal, sok fokhagymával, vagy gombá-
val, olívabogyóval. Rengeteg a variáció, fan-
tázia kérdése!

Babos burgonyasaláta
Hozzávalók: 60 dkg egyforma, apró újbur-

gonya, 1 konzerv fehérbab, 1 pohár tejföl,
1 evõkanál mustár, ecet, só, egy pötty cukor
vagy szaharin, durvára õrölt bors, salátalevél,
2 paradicsom húsa kockázva, petrezselyem.

A tisztított burgonyát megfõzöm, hûlés után
a kis héja darabokat leszedem, a babbal össze-
keverem. A tejföllel, mustárral, borssal, sóval,
cukorral, egy pötty ecettel öntetet készítek, rá-
öntöm. Salátalevéllel bélelt tálra borítom, és a
kockázott paradicsomot a tetejére teszem,
megszórompetrezselyemmel. Ha a tejfölös sa-
látalé helyett balzsamecettel, olívával ízesítem,
és bazsalikommal szórom meg, mediterrán
ízvilágot kapok. Grillhúsokhoz kiváló!

Túrós burgonya nudli
Hozzávalók: 30 dkg sovány tehéntúró, 30

dkg fõtt áttört burgonya, 1 tojás, 15 dkg liszt,
só, 1 liter tej, porcukor, fahéj, vaj, zsemle-
morzsa.
A túrót áttöröm, burgonyával, tojással, liszt-

tel, pici sóval összedolgozom.Nudlikat sodrok
belõle, tejben kifõzöm.Vajban pirított morzsá-
ban megforgatom. Egy tálra teszem, fahéjas
porcukorral megszórom, körberakom idény-
gyümölcsökkel. Lehet fokozni a látványt cit-
romfû-levéllel.

Ötletek:
A mindenki által ismert burgonyapürét is

sokféleképpen lehet variálni. Ha a kész püré-
hez kanálnyi olívaolajat teszünk, íze kelleme-
sebb, teltebb lesz.
Ha a pürét leveles tésztába, rétesbe tekerjük,

különleges köretet kapunk, de ha pl. egy snid-
lingesmártást adunk hozzá, önálló étel lehet.
Már írtam a burgonyatortáról, mennyei kö-

ret, ésmég hol van a finom tárkonyos krumpli-
leves vagy fõzelék, vagy a rakott, töltött variá-
ciók� stb.!
A piacon keressük az újkrumplit, fõzzünk

�új� ételeket!
Kívánok jó egészséget!

FejérdyGyõzõné/MARI

Sütô-fôzô sarok

LAPZÁRTA!

ARáckevei Újság 2009. JÚLIUSI
SZÁMÁNAK lapzártája:

2009. június 25., 12.00 óra.

Kérem a lapzárta pontos betartását!
A kéziratok elfogadása nem jelenti azok

feltétlenmegjelentetését!
A hirdetések valódiságáért felelôsséget

nem vállalunk!

E-mail elérhetõségek: jreka@szigetnet.hu
rackeve@rackeve.hu � rujsag@szigetnet.hu
Kérjük írásaikat, cikkeiket, információikat,
hirdetéseiket ezekre a címekre küldjék.
Köszönettel: Jáki Réka, szerkesztõ
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�PRÁNA� IRODA: Ingatlanközvetítés, érték-
becslés. �Keres-kínál� hirdetés felvétele.

Ozirisz fûtéstechnika. Cím: Ráckeve, Móricz
Zs. u. 13. (Földhivatallal szemben az ügyvédi

irodában). Tel.: 06/24-517-335 v.
06-20-933-7966. Nyitva: H-P: 8.00-16.00

óráig. Szombat: 8.00-12.00 óráig.
***

KÁRPITOS! MODERN- és stílbútorok
javítása, felújítása.

Cím: 2300 Ráckeve, Gorkij u. 64.
Telefon: 06-24-422-124

Mobiltel.: 06-30-328-7793
***

TÛZ- ÉSMUNKAVÉDELEM,
VÍZ-FÛTÉSSZERELÉS
Telefon: 06-24-485-338
Mobil: 06-20-3700-358

***
AKCIÓS KÚTFÚRÁS

O/ 110-es CSATORNACSÕVEL 3.000 Ft/fm
Stégkészítés és felújítás!
Telefon: 06-30-9640-485

***
Kútfúrás! Rövid határidõvel és garanciával.
Érdeklõdni 16:00-tól a 06-30-618-46-40-es

telefonszámon.
Akna készítése, házi vízellátó, szivattyú

beüzemelése is megoldható.
***

Villanyóra leolvasót keresünk Makád,
Ráckeve és környékére azonnali

kezdéssel. Saját autó és helyismeret feltétel,
fizetés teljesítményarányosan. Fényképes

önéletrajzot a deelkft@gmail.com
címre várjuk.

APRÓHIRDETÉSEK
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KKÖÖRR TTVV AADDÁÁSSRREENNDDJJEE
AzUHF 50-es csatornán saját mûsorral
Hétfôn 10:00 órakor
Szerdán 18:00 órakor
Pénteken 18:00 órakor
Szombaton 15:00 órakor jelentkezik.
AHálózatosTelevíziómûsoramindennap

17.00�23.00 óráig látható ugyanitt.

TTiinnii KKlluubb pprrooggrraammjjaaii
jjúúnniiuussbbaann

Június 5.: Medárd napja: Esõûzõ pörgõ-
forgó készítése.

Június 12.: Margit napja: �Légy a legyek
ura!� � Papírlégy készítése.

Június 19.: Június 21. = a Zene ünnepe �
hangszerek saját kezûleg.

Június 26.: Szent Iván-napi angyalozás �
Angyalka dísz készítés.

***
�Nyári Tábor a

Gyermekkönyvtárban�
Kézmûves nyári tábor a gyermekkönyv-

tárban 6-10 éves korig.
1. hét: június 29�július 3.
2. hét: július 6�július 10.
Minden nap 8-16 óráig.
Költség: 14.500 Ft (az ár az ebédet és a

foglalkozások költségeit is tartalmazza)
Létszámmax.: 20 fõ/hét
További jelentkezõket még várunk!

Köszönetnyilvánítások

Köszönetünket fejezzük ki mindazoknak,
akik szeretett férjem, testvérem, édesapánk,
apósunk, nagyapánk és rokonunk

NOVÁK ISTVÁN

temetésén 2009. május 6-án részvétükkel
gyászunkban érzett fájdalmunkban velünk
együtt osztoztak.

Agyászoló család
***

Ezúton szeretnénk köszönetet mondani
mindazoknak, akik szeretett édesapánkat,
nagyapát

CSEREKLEIKÁROLY
(élt 61 évet)

2009. május 05-én utolsó útjára elkísérték,
sírjára koszorút, csokrot helyeztek és
gyászunkban velünk együtt osztoztak.

Agyászoló család
***

Köszönetünket fejezzük ki mindazoknak,
akik,

KNEITNERNÁNDORNÉ
(élt 89 évet)

utolsó útjára elkísérték, sírjára koszorút vagy
virágot helyeztek el.

Molnár ésHaskó család

BABARUHA-
BÖRZE

2009. július 16-án (csütörtök) 8.00-12.00
babaruhabörzét tervezünk a ráckevei Ács
KárolyMûvelõdési Központban.
Várjuk azon szülõk jelentkezését, akik

szeretnék a régi, alig használt babaholmikat,
megunt játékokat eladni.
A helyszínt és az asztalt bérleti díj

ellenébenmi biztosítjuk.
Asztaljegy: 1.000 Ft/asztal
Jelentkezni a 24/518-650-es telefonszá-

mon, illetve a vincze.agi@akmk.rackeve.hu
e-mail címen lehet.
Helyszín:2300Ráckeve,KossuthL. u. 51.

MEGHÍVÓ
A Ráckevei Katolikus Kör tisztelettel és

szeretettel meghívja Önt és minden kedves
érdeklõdõt 2009. június 10-én (szerda)
18.00 órára a római katolikus templomba a
soron következõ összejövetelre.
Elõadó:
MayerMihály, pécsi megyéspüspök
Elõadásának címe:
Az emberi méltóság Európában és az

Európai Unióban
Tisztelettel:
ARáckevei KatolikusKörVezetõsége

Rádió Ráckevén?!
Felvetõdött többünkben itt Ráckevén,

hogy létrehoznánk egy rádiót, amelynek a
Napfény Rádió elnevezést adnánk. A rádió
kereskedelmi funkciót is ellátna, amellyel
biztosíthatnánk az anyagi hátteret, és szín-
vonalas zenei, kulturális és közérdeklõdésre
alkalmas mûsorokat sugároznánk Ráckevén
és a környékbeli településeken.
Ahhoz, hogy tervünk valóra váltásához

hozzákezdjünk, szükségünk lenne a lakossá-
gi visszajelzésekre, hogy valóban van igény
arra, hogy a mi városunkban is megszólaljon
egy rádió.
Ezért kérjük, hogy amennyiben bármilyen

véleményük van, azt jelezzék felénk!
Elérhetõségünk, telefonszámunk:
Taligás László 06-30-480-4370
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Riasztórendszer részletre!
Paradox központ szett tartalma:
� 1db 32 zónáig bõvíthetõ behatolásjelzõ egység
� 1 db LED kezelõegység
� 3 dbmozgásérzékelõ
� 2 pár nyitásérzékelõ
� transzformátor
� 7Ah akkumulátor
� rádiós átjelzõ
28% kezdõbefizetéssel, kamatmentes részletre
Az akció további feltételeirõl érdeklõdjön irodánkban!
Szolgáltatásaink:
� riasztórendszerek telepítése, karbantartása, távfelügyeletünkrekötése
� 24 órás járõrszolgálat
� GPRS kiemelt biztonságú távfelügyeleti rendszer
� Kamerásmegfigyelõ hálózatok kiépítése
� Tûzjelzõ rendszerek telepítése, karbantartása
� Ingyenes szaktanácsadás
� Telephelyek élõerõs õrzése (szükség szerint kutyával, fegyverrel)
� Rendezvények biztosítása

Belépési díj nincs! Helyszíni felmérés ingyenes!
Elérhetõségeink:
Cím: 2300 Ráckeve, Kossuth L. u. 122. Web: www. ved-gat. hu
Tel.: 06-24-541-841 E-mail: info@ved-gat.hu
Fax: 06-24-423-498

Pályázzon vissza nem térítendõ
mezõgazdasági támogatásra!

Fiatal gazdaként akár
10millió forinthoz is hozzájuthat!

Akérelem jóváhagyását követõen azonnal
megkapja az összeg 90%-át!

Nincs hozzámegfelelõ végzettsége?
LEGYENARANYKALÁSZOSGAZDA!

AMÁTRIXOKTATÁSIKÖZPONT
intenzív képzésénMOST � akár távoktatás for-

májában is �megszerezheti!

Bõvebb felvilágosításért hívja a
06-76-550-220-as telefonszámot!



Ingatlant vásárolna vagy eladna? Mi tudjuk amegoldást!
Felkészült ingatlan- és hiteltanácsadóink segítenek Önnek a lehetõ leggyorsabban megtalálni az elképzeléseinek és
lehetõségeinek legmegfelelõbb megoldást. Díjmentes és teljes körû hitelügyintézéssel, 30 bank ajánlatával állunk
rendelkezésére.
Tóth Szilvia 06 70 454 2107 Németh József 06 70 454 2125 SzabóGyula 06 70 454 2123
BolykyRezsõ 06 70 454 2119 PetrovAndrás 06 70 454 2126
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Méret: 39m2 8,7MFt
Közvetlen vízparti nyaraló,

275m2-es telken
SSzziiggeettbbeeccssee NNYY000000551100

Méret: 1162m2 5,3MFt
Összközmûves építési telek a

Szulai tó közelében
RRáácckkeevvee TT000055556677

Méret: 125m2 34,9MFt
Vízközeli, luxus kivitelû nyaraló,

600m2-es telken
KKiisskkuunnllaacchháázzaa NNYY000000555555

Méret: 137m2 33MFt
Új építésû, igényes családi ház,

800m2-es telken
SSzziiggeettbbeeccssee UU00001177882266

Méret: 42m2 8,4MFt
2. emeleti, felújított lakás,

egyedi mérõórákkal
SSzziiggeettsszzeennttmmiikkllóóss HH6622778866

Méret: 134m2 42,5MFt
Igényes kivitelezésû családi ház,

1040m2-es telken
TTöökkööll HH006666334499

Méret: 70m2 14,3MFt
Új építésû családi ház, 1+3 szoba,

407m2-es telken
RRáácckkeevvee UU00001188112288

Méret: 3238m2 6,9MFt
Építési telek, LF1 övezetben,

30% beépíthetõség
RRáácckkeevvee TT000055444488

További ajánlatainkról kérjük érdeklõdjön irodánkban �Ráckeve, Eötvös u. 11. �, személyesen tanácsadóinknál,
telefonon vagy honlapunkon awww.oc.hu-n! Nyitva tartás: H-P: 10-18, Sz: 10-14


